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Chodaków czekał na taki obiekt. 
Teren inwestycji z każdą chwilą coraz 
bardziej przypomina nowoczesny kompleks 
sportowy. Odwiedzamy boiska przy 
Zespole Szkół w Chodakowie                     str. 2

Stadion ma projektanta. Znamy 
założenia przebudowy stadionu przy ul. 
Warszawskiej 80               str. 4

Apelujemy o pomoc dla rodziny 
zmarłej Magdy. W potrzebie znaleźli 
się najbliżsi trzylatki, która zginęła w pożarze 
przyczepy w Nowych Mostkach                    str. 7

Rolniczy weekend w 
Sochaczewie. Na terenie MOSiR-u 
odbyła się druga edycja targów rolno-
przemysłowych ROLEXPO               str. 10

Praca na rzecz samorządu była 
zaszczytem.  Pierwszy przewodniczący 
Rady Miejskiej o Sochaczewie        str. 12

Kacper chce wrócić do domu. 
Wracamy do sprawy chorego na nowotwór 
Kacpra Kamińskiego, który boryka się 
z powikłaniami po przeszczepie                        str. 17

POLECAMYDziś w „Ziemi”
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Rycerskie święto

Czwartą edycję imprezy stowarzyszenia „Nasz Zamek”: „Zawisza Czarny nad Bzurą - Sochaczewskie Spotkania z Historią” 

podzielić można na dwie części. Sobota to wielki sukces organizatorów. W niedzielę Zawisza przegrał z pogodą
 więcej strona 11

Nasz szpital traci płynność fi nansową?
Strata Szpitala Powiato-

wego za pięć miesięcy 2014 

wyniosła 2 mln 340 tys. zł. 

Zobowiązania wymagal-

ne, czyli zadłużenie, któ-

re trzeba spłacić natych-

miast, wynosiły na 30 maja 

1 mln 588 tysięcy złotych.

Te zatrważające dane po-
daje dyrekcja Szpitala Po-
wiatowego w piśmie, które 
skierowała do burmistrza 
Sochaczewa. Dyrektor pla-

cówki Piotr Szenk zwraca 
się w nim do Piotra Osiec-
kiego o umorzenie podatku 
od nieruchomości za pierw-
sze półrocze 2014 roku. W 
kolejnym piśmie prosi o 
przesunięcie płatności po-
datku za drugie półrocze. 
Oznacza to tylko jedno - na 
koniec roku pojawi się proś-
ba o umorzenie także tej 
transzy. W sumie chodzi o 
prawie o 250 tysięcy złotych. 

więcej na stronie 6
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Z PIERWSZEJ RĘKI
WAŻNE TELEFONY
MOSiR 
46 862-77-59
PEC 
46 862-92-00, 
telefony alarmowe 24h 
604-206-108, 602-789-111
Pogotowie 
energetyczne 
46 862-26-20
Pogotowie gazowe 
(Sime Polska) 
602-343-343, 792-008-866
Pogotowie 
999
Policja 
997, 46 863-72-00
PKP 
19-757

Koleje Mazowieckie
22 364-44-44
PKS 
Grodzisk Mazowiecki, baza 
w Sochaczewie 
46 862-55-12
Sąd Rejonowy 
46 862-32-64
Schronisko „Azorek” 
791-604-108
791-606-109 (adopcje)
Fundacja „Nero” 
502-156-186

Starostwo Powiatowe 
46 864-18-40, 46 864-18-73
Straż pożarna 
998, 46 862-23-70
Szpital 
46 864-95-00, 46 864-96-00
MPT Taxi 
191-91
Taxi 
46 862-28-42
USC 
46 862-23-02
Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35

Urząd Skarbowy 
46 862-26-04
Zakład Wodociągów 
i Kanalizacji 
46 862-82-30
Zgłaszanie awarii 
sieci wodociągowej 
i kanalizacji sanitarnej 
604-195-867, 696-056-281, 
664-157-699
ZGM 
46 862-81-06, 46 862-93-14
awarie elektryczne 
(tylko ZGM) 660-477-130
awarie 
wodno-kanalizacyjne 
(tylko ZGM) 660-477-129
ZKM 46 862-99-27
ZUS 46 862-64-33

Sebastian Stępień

Wykonawcą kompleksu bo-
isk jest fi rma Gardenia Sport, 
która specjalizuje się w budo-
wie zewnętrznych obiektów 
sportowych i posiada duże 
doświadczenie w tej dziedzi-
nie. Brała m.in. udział w bu-
dowie Stadionu Narodowe-
go w Warszawie. Oddała też 
do użytku dziesiątki, podob-
nych do tego jakie powstanie 
w Chodakowie, boisk sporto-
wych na terenie całego kraju. 

Wrażenie robi ogrom 
prac. Teren pod boiska jest 
już właściwie gotowy. Trwa 
opracowywanie skrajni o- 
biektów sportowych. Na bo-
isku głównym układana jest 
dowożona w rolkach trawa. 
Wszędzie jeździ ciężki sprzęt. 
Jednocześnie montowane są 
instalacje pod oświetlenie. 
Przy boisku głównym docelo-
wo stanie sześć wysokich słu-
pów oświetleniowych, przy 
bocznym - cztery.

Przywożona w rolkach 
trawa rozłożona zostanie na 
powierzchni 3740 mkw., co 
wymaga dowiezienia pra-
wie 4200 rolek (dokładnie 
4156). Panowie pracujący 
przy jej rozkładaniu żartu-
ją, że nawierzchnia boiska 
będzie tak piękna, iż piłka-

rze mogą woleć grać na bo-
isku przy szkole, zamiast na 
stadionie Bzury. Okalająca 
boisko główne trzytorowa 
bieżnia jest już wyznaczo-
na i czeka tylko na położe-
nie nawierzchni poliureta-
nowej. Ta technika zostanie 
wykorzystana w Sochacze-
wie po raz pierwszy. 

W wyniku tych wszyst-
kich prac powstanie boisko 
do piłki nożnej z natural-
nej trawy układanej z rol-
ki, otoczone bieżnią trzyto-
rową, a także drugie boisko 
wielofunkcyjne o wymia-
rach 28×42 m, przykry-
te nawierzchnią poliureta-
nową. Wszystko to dzięki 
Sochaczewskiemu Budże-
towi Obywatelskiemu i de-
terminacji społeczności Ze-
społu Szkół w Chodakowie 
w zbieraniu podpisów pod 
swoim projektem. Przypo-
mnijmy, że na tę inwesty-
cję podczas pierwszej edycji 
SBO swoje głosy oddało bli-
sko 2,4 tys. sochaczewian. 
Całość przedsięwzięcia to 
koszt około 1,5 mln zł. 

Chodaków czekał 
na taki obiekt
Na boisku przy Zespole Szkół 
w Chodakowie panuje budowlana 

gorączka. Ekipy podwykonawców 
spieszą się, żeby oddać obiekt 
w planowanym terminie. 
Teren inwestycji z każdą chwilą 
coraz bardziej przypomina 
nowoczesny kompleks sportowy. 

4156
rolek z naturalną trawą 
zostanie wykorzysta-

nych do pokrycia całej 
płyty boiska głównego 

przy Zespole Szków 
w Chodakowie.

2376
mieszkańców Socha-
czewa, oddając swoje 

głosy w pierwszej edycji 
SBO, zdecydowało, że 

w Chodakowie powstaje 
kompleks boisk.

Okalająca boisko 
główne trzytorowa bież-
nia jest już wyznaczona 
i czeka tylko na poło-
żenie nawierzchni poli-
uretanowej. Ta technika 
zostanie wykorzystana 
w Sochaczewie po raz 
pierwszy.

ZDANIEM BURMISTRZA

Piękny teren budowy
Serce rośnie, gdy odwiedza się teren budowy boisk. Już dziś 
wszystko wygląda imponująco, a co dopiero, gdy prace zo-
staną skończone. A przecież tuż obok na ukończeniu jest 
budowa pasażu Duplickiego. Te dwie inwestycje zupełnie 
odmieniają wygląd centrum Chodakowa. Jeszcze raz gra-
tuluję całej społeczności szkoły i dzielnicy - bo to przecież 
dzięki wspólnemu wysiłkowi i zebraniu prawie dwóch i pół 
tysiąca głosów w pierwszej edycji Sochaczewskiego Budże-
tu Obywatelskiego - boiska powstają. Cieszę się, że udało 
nam się znaleźć środki na pasaż, a także na pierwszy etap 
remontu stadionu Bzury. Już dziś obiecuję, że będą kolej-
ne etapy. 

Piotr Osiecki 

- burmistrz Sochaczewa

Teren przy Zespole Szkół w w Chodakowie zmienia się w nowoczesny kompleks sportowy

Ekipa odpowiedzialna za ułożenie trawy przy pracy
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Rusza Rajd

Już w najbliższą 
sobotę, 30 sierpnia 
odbędzie się XV 
Rodzinny Rajd 
Rowerowy im. Tade-
usza Krawczyka po 
Ziemi Sochaczewskiej. 
Zbiórka uczestników 
na placu Kościuszki 
już od godziny 8.00. 
Start rajdu godzina 
9.00

Więcej informacji 
na temat imprezy 

znaleźć można na 
portalu sochaczew.pl.
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W MIEŚCIE

Spółdzielnia Mieszkaniowa 
Lokatorsko-Własnościowa 
w Sochaczewie przy ul. Piłsudskiego 26 

informuje, że ogłasza 
przetarg na ustanowienie odręb-
nej własności lokali mieszkalnych, 
czyli sprzedaż lokali w wysoce 
atrakcyjnych cenach.
W przypadku zainteresowania, oferty należy składać 
do dnia 10.09.2014 r. do godz. 9.00.

Szczegółowe informacje na stronie internetowej spółdzielni 
www.sml-w.pl lub w biurze spółdzielni, 
pokój nr 3 albo pod nr. 46 862-39-49.

ZS-821

Wydział inwestycji i mo-

dernizacji UM opublikował 

tegoroczny ranking inwe-

stycji. Opinie, uwagi i su-

gestie może wyrazić każdy 

zainteresowany. Konsulta-

cje społeczne w tej sprawie 

potrwają do 20 września.

Na liście tradycyjnie domi-
nują zadania z zakresu re-
montów i modernizacji ulic. 
Wstępną listę rankingo-
wą znaleźć można na stro-
nie sochaczew.pl, wpisu-
jąc w wyszukiwarkę portalu 
„ranking inwestycji do kon-
sultacji społecznych”. 

- Udział mieszkańców w 
procesie ustalania listy in-
westycji odbywa się według 
zasady corocznego zgłasza-
nia proponowanych zadań i 
jest dla nas  niezwykle waż-
ny - powiedziała nam Anna 
Smolińska z wydziału inwe-
stycji. - Dzięki niemu po-
znajemy potrzeby miasta i 
jego mieszkańców. 

Wybór inwestycji re-
komendowanych do przy-
szłorocznego budżetu oraz 
Wieloletniej Prognozy Fi-
nansowej  miasta rozpo-
czyna się wiosną. Do koń-
ca stycznia zawiadamia się 
mieszkańców o przystąpie-
niu do naboru wniosków 
inwestycyjnych, a do koń-
ca kwietnia przyjmuje pi-
semne propozycje. Wnio-
sek może złożyć każdy: 
mieszkańcy, komisje Rady 
Miejskiej, radni, wspólno-
ty mieszkaniowe, stowa-
rzyszenia itp. Poszczególne 

wydziały ratusza weryfi ku-
ją złożone propozycje do 30 
maja. Do 15 czerwca trwa 
ich formalna ocena.  Zwy-
kle ranking pojawia się na 
stronie internetowej ra-
tusza w połowie sierpnia. 
Opinie, uwagi i sugestie do 
listy może wyrazić każdy 
zainteresowany. Konsulta-
cje społeczne w tej sprawie 
potrwają do 20 września. 
Po tym terminie komisja 
weryfi kacyjna będzie mieć 
miesiąc na ostateczne uło-
żenie listy zadań na 2015 
rok. 

- Komisja dokładnie 
przeanalizowała 463 pro-
pozycje (tegoroczne i z po-
przednich lat), w ubiegłym 
roku było ich 471, więc 
ilość wniosków kształtu-
je się na tym samym pozio-
mie - mówi Anna Smoliń-
ska. - Są one segregowane 
na działy: utwardzenie na-
wierzchni dróg, kanalizacja 
deszczowa, oświetlenie, ter-
momodernizacja obiektów 
publicznych, zakupy inwe-
stycyjne, inwestycje miesz-
kaniowe oraz inne inwesty-
cje. 

Najwyżej oceniane są 
inwestycje, które mają naj-
większe szanse na dofi -
nansowanie ze środków 
zewnętrznych oraz są naj-
bardziej potrzebne ze wzglę-
dów  bezpieczeństwa, eko-
nomicznych, ekologicznych 
i społecznych. Ostateczna 
lista wniosków powstać ma 
do 20 października. 
Agnieszka Poryszewska 

Sebastian Stępień

Od samego początku in-
westycji, a więc od kwiet-
nia 2013 r., na bieżąco infor-
mujemy o postępach prac. 
Wiadomo już, że pierwszego 
września gotowa będzie cała 
zewnętrzna część sali gimna-
stycznej wraz z parkingiem 
od strony ulicy Staszica. Oko-
ło 800 uczniów „czwórki” bę-
dzie mogło korzystać z obiek-
tu jeszcze w tym roku. Na ten 
dzień 15 września zaplano-
wano zakończenie prac wy-
kończeniowych. 

Przypomnijmy, że war-
tość przedsięwzięcia opie-
wa na kwotę 4,3 mln zł. 

Obiekt ma powierzchnię 
1575 mkw. Jego powsta-
nie to prawdziwe „wyba-
wienie” dla uczniów jednej 
z największych miejskich 
podstawówek. Do tej pory 
dzieci uczęszczające do 
„czwórki” korzystały z nie-
wielkiej, starej sali. Bio-
rąc pod uwagę, że liczba 
uczniów w placówce oscy-
luje w granicach około ty-
siąca, w żaden sposób nie 

rozwiązywało to proble-
mu logistycznego, jakim 
było zorganizowanie zajęć 
sportowych czy uroczysto-
ści szkolnych. Te ostatnie, 
ze względu na dużą liczbę 
uczestników, odbywały się 
np. w chodakowskiej fi lii 
Miejskiego Ośrodka Kultu-
ry czy w MOK przy ul. Że-
romskiego. 

Na nowo powstały
obiekt składają się m.in. 

sala sportowa, hol, pokój 
nauczyciela, węzeł sanitar-
ny, pomieszczenia pomoc-
nicze, magazyn sprzętu, 
toalety dla niepełnospraw-
nych, szatnie dla chłopców 
i dziewcząt wyposażone w 
natryski. W tych ostatnich 
pomieszczeniach kładzio-
ne są już płytki i montowa-
ne sanitariaty. Uwagę zwra-
ca utrzymana w jaskrawych 
kolorach elewacja. Budynek 
świetnie wkomponowuje się 
w krajobraz miasta, rów-
nież gdy patrzymy na niego 
z drugiego brzegu rzeki.

Wnętrze wykładane jest 
w chwili obecnej parkietem, 
który zajmie 964 mkw. Po-
wstaje również widownia 
na 147 miejsc siedzących. 
Ciekawym rozwiązaniem 
zastosowanym w sali jest 
rozsuwana kotara dzieląca 
powierzchnię na mniejsze 
części. Dzięki niej zajęcia na 
obiekcie będą mogły odby-
wać jednocześnie dwie gru-
py uczniów. 

Kończą salę przy „czwórce”
W ostatni etap wkroczyła budowa sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej 
nr 4. Parking przed budynkiem jest już praktycznie gotowy. 
W hali głównej kładziony jest parkiet.

Najwięcej dzieje się obecnie wewnątrz budynku

Uwagę zwraca utrzy-
mana w jaskrawych kolo-
rach elewacja. Budynek 
świetnie wkomponowu-
je się w krajobraz mia-
sta, również gdy patrzy-
my na niego z drugiego 
brzegu rzeki.

Wypowiedz się o miejskich inwestycjach

Żłobek integracyjny to jedno z najbardziej udanych miejskich 
przedsięwzięć
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WIEŚCI Z RATUSZA

W ramach wdrożonego 

przez burmistrza Pio-

tra Osieckiego programu 

„Drogi zamiast błota” tyl-

ko przez ostatni miesiąc 

utwardzonych zostało bli-

sko 1,5 km miejskich dróg.

Letnia pogoda i zmniej-
szony ruch samochodo-
wy sprzyja drogowcom. W 
ostatnich tygodniach wy-
asfaltowano Modrzewio-
wą (432 m), kolejny odcinek 
ulicy Smolnej (300 m) i Wy-
zwolenia (168 m). Ponadto 
na 210-metrowym odcinku 
ul. Zwierzynieckiej położo-

no tłuczeń. Kilka dni temu 
dokończono także prace na 
Karwowskiej. 

To jeszcze nie koniec. Jak 
poinformował nas naczel-
nik wydziału infrastruktu-
ry miejskiej Wiesław Kowa-
la, do końca tego roku nowe 
nawierzchnie pojawią się  
na ponad 2 kilometrach so-
chaczewskich ulic. 

- W najbliższych tygo-
dniach planowane jest rozpo-
częcie prac na ulicach: Chabro-
wej, Szkolnej, Dywizjonu 303, 
Miłej, 11 Listopada, Nadrzecz-
nej, Popiela, Hubala, Poniatow-
skiego, Kuźmińskiego i Buczka 

- mówił Wiesław Kowala. Ro-
boty drogowe wykonuje socha-
czewska fi rma PHU PRIMA 
Bogdana Głuchowskiego.

Program „Drogi za-
miast błota” realizowa-
ny jest przez władze mia-
sta od czterech lat. W tym 
roku zostały lub będą jesz-
cze utwardzone w sumie 
42 km dróg osiedlowych. 
Urząd Miasta przeznaczył 
na ten cel kwotę 1,73 mln 
zł. Ulice zostały wytypowa-
ne przez radnych miejskich, 
którzy najlepiej orientują się 
w problemach swoich dziel-
nic i osiedli.

Dzięki realizacji pro-
gramu gołym okiem wi-
dać poprawę jakości życia 
mieszkańców Sochacze-
wa. Małe osiedlowe dróżki 
przez wiele lat były zapo-
mniane i pomijane przez 
poprzednie władze miasta. 
Mieszkańcy niejednokrot-
nie mieli problemy z dojaz-
dami do domów. Nasilały 
się one zwłaszcza w trak-
cie wiosennych roztopów 
czy po większej ulewie. Dla 
wielu z nich przejście pie-
szo wiązało się z ugrzęź-
nięciem po kostki w bło-
cie. (mf)

100 tys. zł na dokumentację 
radni wydzielili na czerw-
cowej sesji, jednak plany 
uda się wykonać za znacz-
nie mniejszą kwotę.

Zwyciężyło 
doświadczenie
O kontrakt ubiegało się aż 
9 fi rm z Sochaczewa, Po-
znania, Warszawy, San-
nik, Ostrowca Świętokrzy-
skiego, Wrocławia, jednak 
najkorzystniejszą ofertę 
złożyło Przedsiębiorstwo 
Projektowo - Budowlane 
EKOBUD z Dmosina, które 
za wykonanie koncepcji za-
żądało 73.800 zł.

- W tym przetargu sta-
wialiśmy nie tylko na cenę, 
za którą można było uzy-
skać 60 ze 100 pkt, ale też na 
doświadczenie. Biura pro-
jektowe musiały wykazać, 
ile mają na koncie projek-
tów boisk i innych obiektów 
sportowych, takich jak ba-
seny czy ORLIKI. Zależało 
nam na solidnym i spraw-
dzonym partnerze - mówi 
burmistrz Piotr Osiecki.  

Najlepsza okazała się fi r-
ma z Dmosina, która pro-
jektowała już m.in. sale 
sportowe w Warszawie, 
Przasnyszu, Pruszkowie, 
Szczecinku, Zawoi, boisko 
ORLIK w Bolesławcu, basen 
dla Olsztyna, realizowała 

obiekty dla straży granicz-
nej, centrum szkolenia poli-
cji wodnej. Ma też doświad-
czenie na lokalnym rynku. 
To Ekobud zajmował się re-
montem wydziału komuni-
kacji w sochaczewskim sta-
rostwie oraz Zespołu Szkół 
w Erminowie. Obecnie bu-
duje m.in. krytą pływalnię 
w Nowej Soli. 

Planowany remont sta-
dionu to ogromne, a zatem i 
kosztowne zadanie, którego 
samorząd sam nie udźwi-

gnie. Od początku ratusz 
planował, że w budowę bo-
isk i ich odwodnienie, bu-
dowę trybun, zadaszenia i 
oświetlenia trzeba zaanga-
żować środki zewnętrzne 
- unijne lub inne, pozyska-
ne np. z programów rządo-
wych wspierających sport. 

- Gruntowna przebudo-
wa stadionu, boiska bocz-
nego, kortów i trybun to nie 
będzie zadanie na jeden rok, 
dlatego koncepcja zawierać 
ma plan etapowania prac. 

Dziś jeszcze nie wiadomo, 
jakie programy unijne będą 
uruchomione na Mazow-
szu w perspektywie 2014-
2020, ile i czy w ogóle jakieś  
pieniądze zostaną odłożone 
na rozwój bazy sportowej. 
Koncepcja przygotuje nas 
na każde z możliwych roz-
wiązań - podkreśla z kolei 
wiceburmistrz Marek Fer-
giński.

Zamawiając dokumen-
tację ratusz dokładnie okre-
ślił, co ma zawierać koncep-

cja i do czego w ciągu kilku 
lat będzie dążył. Celem jest 
przebudowa wszystkich o- 
biektów służących rugbi-
stom, piłkarzom, lekkoatle-
tom czy tenisistom.

Boisko główne 
z trybunami 
i sztuczną bieżnią
Pierwsza zmiana to likwi-
dacja parterowego budyn-
ku mieszczącego szatnie i 
biura. Nowy stanie w in-
nym miejscu, a pomieścić 
ma cztery szatnie dla 25 
osób z łaźniami i sanitaria-
tami każda, pomieszczenie 
do masażu, kotłownię, ma-
gazyn, toalety ogólnodo-
stępne oraz toaletę dla osób 
niepełnosprawnych dostęp-
ną z zewnątrz, świetlicę dla 
50 osób z aneksem kuchen-
nym, 4 - 5 pomieszczeń biu-
rowych, dwie szatnie dla sę-
dziów. Od strony kortów 
tenisowych powstanie taras 
oraz kącik grillowy. 

Zasadniczo zmieni się 
boisko do rugby i piłki noż-
nej, nazywane głównym. Tu 
pozostanie nawierzchnia 
z trawy naturalnej, należy 
jednak wykonać renowację 
boiska - drenaż i nawod-
nienie, wymianę podbu-
dowy i nawierzchni oraz 
budowę oświetlenia i ogro-
dzenia. Obecną bieżnię z 

żużlu ma zastąpić 400-me-
trowa bieżnia sześciotorowa 
o sztucznej nawierzchni po-
liuretanowej. Koncepcja ma 
zawierać też plan budowy 
trybuny - na miejscu obec-
nej. Nowa ma pomieścić 
1.000 osób, przy czym za-
daszonych zostanie ok. 300 
miejsc. Po drugiej, wschod-
niej stronie boiska, trybu-
ny zostaną rozebrane i tam 
ewentualnie powstanie 1-2 
poziomowa konstrukcja na 
miejsca stojące.

Boisko treningowe 
i korty tenisowe
Boisko do piłki nożnej i 
rugby (boczne) zyska na-
wierzchnię ze sztucznej tra-
wy oraz trybunę na lekkiej 
konstrukcji z siedziskami 
na ok. 100 miejsc. Poprawi 
się też komfort gry na kor-
tach tenisowych. Tu ratusz 
chce wykonać drenaż, wy-
mienić nawierzchnię, zbu-
dować ogrodzenie i oświe-
tlenie. Tuż obok (między 
kortami, a balonem lodo-
wiska) ma się pojawić nowe, 
małe boisko treningowe - z 
trawy naturalnej z drena-
żem i nawodnieniem - pla-
nowane w miejscu istnieją-
cego budynku szatniowego 
oraz placyku, na którym 
dziś również odbywają się 
treningi.

Od wiosny nie przestają utwardzać miejskich ulic

Stadion ma projektanta 
Wiemy już, które biuro projektowe opracuje koncepcję gruntownej przebudowy i unowocześnienia stadionu przy ul. Warszawskiej 80. 
Przewidywane tam prace mają objąć nie tylko płytę główną, ale też boczną, budowę nowych szatni i boiska treningowego.

Ratusz planuje sfi nansować inwestycję sięgając również po środki unijne

Ciężki sprzęt pracujący na ul. Modrzewiowej
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17 sierpnia po południu w 
jednym ze sklepów w Bory-
szewie doszło do zuchwa-
łej kradzieży. Jej obydwaj 
sprawcy zostali szybko ujęci.

Schemat działania męż-
czyzn był prosty. Do skle-
pu weszli oddzielnie. Jeden 
udawał klienta, drugi,  wi-
dząc że personel sklepu jest 
zajęty, wszedł niepostrze-
żenie na zaplecze i zaczął 
przeglądać sza� i ubranio-
we. Ukradł stamtąd trzy 
damskie torebki, w któ-
rych były dokumenty, kar-
ty bankomatowe oraz pie-
niądze. 

Gdy jedna z pracownic 
odkryła kradzież, wszczę-
ła alarm. O zajściu od 
razu powiadomiono po-

licję, która po przyjeź-
dzie przejrzała zapis mo-
nitoringu sklepowego. Po 
jego obejrzeniu wytypo-
wano podejrzanych, któ-
rzy jeszcze tego samego 
dnia zostali zatrzymani. 
Byli nimi 18-letni Mateusz 
J., mieszkaniec wojewódz-
twa wielkopolskiego, oraz 
sochaczewianin, 28-letni 
Marcin O. Przy zatrzyma-
nych znaleziono skradzio-
ne dokumenty i karty ban-
komatowe. Brakowało za to 
pieniędzy. Ponieważ oby-
dwaj złodzieje byli pijani, 
można przypuszczać, że 
wydali je właśnie na alko-
hol. Sprawcy odpowiedzą 
za kradzież przed sądem. 
(jw)

ZA BARIERĄ PRAWA

Sebastian Stępień

Zgodnie z procedurami 
mieszkanie osoby, która po-
siada narkotyki, podlega prze-
szukaniu. Tak też postąpiła 
policja w sprawie zatrzyma-
nego 34-latka. Nic nie wska-
zywało na to, że potrzebna 
będzie interwencja saperów. 
W piwnicy mężczyzna trzy-
mał prawdziwą bombę - nie-
wybuch. 

Przybyły oddział sa-
perów zabezpieczył zna-
lezisko, a mężczyzna zo-
stał osadzony w policyjnym 
areszcie, gdzie poddano go 
przesłuchaniu. W jego toku 
przyznał się do posiadania 
pocisku, który, jak twier-
dzi, znalazł na polach czer-
wonkowskich i przeniósł do 
swojej piwnicy. Znaleziony 
niewybuch został już zdeto-
nowany. Ponieważ udało się 
go wysadzić, uznano go za 
broń w rozumieniu ustawy 
o broni i amunicji. 

- Mamy teraz pewność, 
że nie była to atrapa albo 
odpowiednio zabezpieczo-

na broń kolekcjonerska. Po-
licja powoła jeszcze biegłego 
z zakresu badań fi zyko-che-
micznych, który ponad 
wszelką wątpliwość usta-
li czy w zabezpieczonych 
przez policję torebkach 
znajduje się marihuana - 

powiedział nam prokurator 
Przemysław Tarczyński.

Policjanci zakończyli
również działania mają-
ce na celu określenie ilości 
znalezionej w mieszkaniu 
zatrzymanego marihuany 
i amfetaminy. Jak się oka-

zuje, mężczyzna posiadał 
kilkadziesiąt gramów sub-
stancji psychoaktywnych. 
Zatrzymany nadal utrzy-
muje, że ujawnione u niego 
narkotyki wcale nie są nar-
kotykami, tylko znalezioną 
nad Bzurą rośliną, która tyl-
ko wygląda jak marihuana i 
została przez niego ususzo-
na. Już za samo posiadanie 
znacznych ilości substan-
cji niedozwolonych gro-
zi podejrzanemu kara do 
10 lat pozbawienia wolno-
ści. Z kolei za przechowy-
wanie broni bez odpowied-
nich zezwoleń od 6 miesięcy 
do lat 8. 

Względem mężczyzny, z 
uwagi na narażenie na nie-
bezpieczeństwo znacznej 
liczby osób i podejrzenie po-
siadania znacznych ilości 
substancji niedozwolonych, 
zastosowany został trzymie-
sięczny areszt. Nie zgadza się 
on jednak z takim stanowi-
skiem sądu. Napisał już zaża-
lenie na podjętą decyzję  Zo-
stanie ono  rozpatrzone przez 
Sąd Okręgowy w Płocku. 

Wracamy do sprawy rozboju, 

do którego doszło w kawiar-

ni na terenie stacji PKP, 6 

czerwca. Napastnik sterro-

ryzował nożem sprzedaw-

czynię, żądając pieniędzy i 

dwóch gałek lodów.

Przypomnijmy, że P.K. (na 
prośbę organów ścigania, 
ze względu na charakte-
rystyczne imię, podajemy 
tylko inicjały) dopuścił się 
rozboju z użyciem niebez-
piecznego narzędzia. Kobie-
ta, której groził, wypłaciła 
mu z kasy 50 zł. Napastnik 
zażądał jeszcze dwóch ga-

łek lodów. Kiedy je otrzy-
mał, wyszedł, a sprzedaw-
czyni zawiadomiła policję. 
Dzięki szybkiej akcji, poli-
cjanci błyskawicznie ujęli P. 
K. i umieścili go w areszcie. 

Z początku wszystko 
wskazywało na to, że męż-
czyzna w chwili dokony-
wania rozboju był niepo-
czytalny. Świadczyły o tym 
choćby dostarczone przez 
matkę oskarżonego orze-
czenia lekarskie. Proku-
ratura na podstawie tych 
orzeczeń i opinii biegłego 
zdecydowała więc o umiesz-
czeniu P. K. w zamkniętym 

szpitalu psychiatrycznym 
przy zakładzie karnym w 
Łodzi. Niedługo po tym do 
prokuratury wpłynęła opi-
nia lekarzy, zdaniem któ-
rych mężczyzna jest symu-
lantem.

W celu ustalenia jaki jest 
stan psychiczny osoby, któ-
ra ukradła z nożem 50 zł i 
dwie gałki lodów wartości 4 
zł, ostatecznie powołany zo-
stał zespół sądowo-psychia-
tryczny. 

- Orzeczenie zespołu 
nie pozostawia wątpliwo-
ści. Mężczyzna był w peł-
ni poczytalny w momencie 

dokonywania przestępstwa. 
W tej sytuacji postawili-
śmy go w stan oskarżenia - 
mówi prokurator Przemy-
sław Tarczyński. - Sprawa 
może wydawać się dziwna 
o tyle, że zrabowane przed-
mioty nie są adekwatne do 
podjętych przez oskarżone-
go działań. Jednak w swojej 
pracy zawodowej spotkałem 
się z rozbojem na przykład o 
papierosa - dodaje.

Teraz P.K. za wymusze-
nie wydania 50 zł i 2 gałek 
lodów grozi kara od 3 do 15 
lat pozbawienia wolności.

Sebastian Stępień

Do zdarzenia doszło na 
niestrzeżonym parkingu
przy ul. Żeromskiego. W 
nocy z 16 na 17 sierpnia 
nieznani sprawcy ukradli 
dwa stojące tam samocho-
dy.

Było to audi A3 combi 
koloru ciemnego i  srebrne 
BMW model 525. Oba po-
jazdy miały autoalarmy i 
były pozamykane. Według 
przyjętych hipotez spraw-
ców mogło być kilku i być 
może wcześniej obserwo-
wali samochody. 

Prowadzący śledztwo
policjanci zwracają się do 
wszystkich mieszkańców, 
których uwagę zwróci-
ły osoby przebywające tej 
nocy na parkingu lub w 
jego pobliżu. Są one pro-
szone o kontakt telefonicz-
ny z Komendą Powiatową 
Policji w Sochaczewie, tel. 
46 863-72-00 lub 997. (jw)

Ta historia dowodzi, że 
młodzi sochaczewianie 
mają więcej serca niż nie-
jeden dorosły. Udało im się 
pomóc porzuconym w le-
sie kilkutygodniowym kot-
kom.

W poniedziałek 18 
sierpnia uczniowie socha-
czewskiego liceum im. Fry-
deryka Chopina oraz szko-
ły w Kątach wybrali się 
na rowerach do lasu Gaw-
łowskiego. Zatrzymali się 
przy jednej z dróg by ze-
brać grzyby. W pewnym 
momencie wjechał na nią 
czerwony polonez. Z samo-
chodu wysiadł mężczyzna, 
który otworzył bagażnik 
i wyrzucił z niego do lasu 
trzy kilkutygodniowe kot-
ki. Nie zwracając uwagi na 
to, że ktoś go widzi, wsiadł 
do wozu i odjechał. 

Chłopaków komplet-
nie zaszokowało to zacho-
wanie, udało im się jednak 
zapamiętać numery reje-
stracyjne auta. Jeden z nich 
zadzwonił do swoich ro-
dziców i poinformował ich 
o zajściu. Na miejsce przy-
jechała jego matka. Kocięta 
zostały zabrane i odwiezio-
ne do schroniska dla zwie-
rząt „Azorek”. Jak stwier-
dził jego pracownik, nie 
miały one szans, by przeżyć 
w lesie choć jedną noc. Naj-
prawdopodobniej zostały-
by zagryzione przez lisy. 

Numery rejestracyjne 
poloneza zostały przekaza-
ne policji, która zajmie się 
postawą jego właściciela. 
Chłopcy liczą, że ich histo-
ria przyczyni się do więk-
szego respektowania praw 
zwierząt. (jw)

Niewybuch 
w piwnicy był bronią
Jak informowaliśmy, w czwartek 24 lipca policjanci z Referatu Operacyjno-
Rozpoznawczego KPP w Sochaczewie zatrzymali 34-latka, przy którym znaleźli 
osiem torebek z amfetaminą. W mieszkaniu mężczyzny policja odkryła więcej 
narkotyków, a w jego piwnicy - niewybuch z okresu II wojny światowej. 
Jak się okazuje, była to broń w rozumieniu ustawy o broni i amunicji.

Rozbój bez ograniczonej poczytalności
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 „SPOŁEM”  Powszechna Spółdzielnia 
Spożywców w Sochaczewie

Ser plastry 150 g w asortymencie (OSM Łowicz)    2,79 zł/szt.

Mleko świeże Opti 2% 1 litr karton (OSM Łowicz)   2,19 zł/szt.

Kefir 180 g 2% kubek (OSM Łowicz)    0,75 zł/szt.

Kiełbasa kurpiowski specjał (Pekpol)    19,89 zł/kg

Kurczak gotowany (Lukullus)      18,79 zł/kg

W „Społem” dobre produkty zawsze pod ręką.

Przy Urzędzie Gminy w Nowej 

Suchej pod koniec lipca za-

kończyły się prace związane z 

budową parkingu. Inwestycją 

bardzo ważną zarówno dla 

pracowników, jak i klientów tej 

często odwiedzanej instytucji.

W kwietniu informowaliśmy, 
że odbyło się otwarcie ofert na 
utworzenie terenu z miejsca-
mi postojowymi dla samocho-
dów. Wyłoniona w nim fi rma, 
jak powiedział nam wójt Ma-
ciej Mońka, za 145 493 zł brut-
to wykonała odwodnienie te-
renu, podbudowę z kruszywa, 
piasku i cementu oraz utwar-
dzenie betonową kostka pla-
cu o powierzchni pond 1500 
mkw. Pomieści on około 40 sa-

mochodów osobowych, a przy 
okazji teren wokół gminy zy-
skał nowy, przyjazny dla klien-
tów wygląd. Co ważne, wójt 
liczył na częściowe dofi nan-
sowanie projektu ze środków 
Unii Europejskiej i dzięki zło-
żonemu wnioskowi, za pośred-
nictwem Lokalnej Grupy Dzia-
łania „Ziemia Chełmońskiego”, 
gmina ma szansę na zwrot 75 
proc. wydatkowanej na ten cel 
kwoty netto z Programu Roz-
woju Obszarów Wiejskich.

Maciej Mońka zaprasza do 
korzystania z parkingu, przy-
pominając, że do urzędu moż-
na dostać się również tylnym 
wejściem, które znajduje się 
bezpośrednio przy miejscach 
postojowych. (pab) 

Iłów pożegna lato - mamy bilety dla czytelników
Będzie to 17. edycja zakończenia lata w rytmach disco. Wszystkich miłośni-
ków tej muzyki organizator, agencja World Media, a także patron medialny 
wydarzenia Polo TV zapraszają w czwartek, 28 sierpnia na piłkarski stadion 
w Iłowie.
Impreza rozpocznie się o godz. 17.00 i trwać będzie do późnych godzin nocnych, 
a na scenie zaprezentują się największe gwiazdy muzyki tanecznej. Gwiazdą wieczo-
ru będzie Dr. Alban - znany i popularny w latach 90. artysta muzyki eurodance, twórca 
przeboju „Sing Hallelujah”. Ponadto swój jubileusz 25-lecia działalności podczas 
tegorocznego Pożegnania Lata w Iłowie obchodzić będzie popularny zespół disco 
polo, a mianowicie duet Zenona Martyniuka i Ryszarda Warota, czyli Akcent.
Oprócz wymienionych artystów na scenie pojawią się jeszcze takie zespoły jak: 
MIG, Weekend, Classic, Boys a także Bartek Wrona, Etna, Basta, Dbomb, After Party 
oraz wielu innych wykonawców. 
Dla naszych czytelników mamy w tym roku pięć podwójnych biletów. Otrzyma je pięć 
osób, które jako pierwsze przyjdą do naszej redakcji z najnowszym egzemplarzem 
„Ziemi Sochaczewskiej”. (pab)

Można już parkować

Te zatrważające dane po-
daje dyrekcja Szpitala Po-
wiatowego w piśmie, które 
skierowała do burmistrza 
Sochaczewa. Dyrektor pla-
cówki Piotr Szenk zwraca 
się w nim do Piotra Osiec-
kiego o umorzenie podatku 
od nieruchomości za pierw-
sze półrocze 2014 roku. 
W kolejnym piśmie pro-
si o przesunięcie płatności 
podatku za drugie półro-
cze. Oznacza to tylko jed-
no - na koniec roku pojawi 
się prośba o umorzenie tak-
że tej transzy. W sumie cho-
dzi o prawie o 250 tysięcy 
złotych. Burmistrz Osiecki 
zdecydował, że kolejny już 
raz w ostatnich latach umo-
rzy podatek szpitala.

 - Deklarowałem i cały czas 
deklaruje, że miasto wszelkimi 
możliwymi sposobami będzie 
wspierać Szpital Powiatowy. 
Sytuacja placówki staje się bar-
dzo poważna. Martwi mnie 
brak realnych, systematycz-
nych działań ze strony orga-
nu prowadzącego czyli władz 
starostwa powiatowego, mają-
cych na celu pomoc szpitalo-
wi. Jako były przewodniczący 
Społecznej Rady przy szpita-

lu doskonale znam specyfi kę 
tej placówki. Rozumiem pro-
blemy z tzw. nadwykonania-
mi. Wiem, że NFZ to niezwy-
kle trudny partner. Ale to nie 
zwalnia osób odpowiedzial-
nych za placówkę oraz władz 
powiatu od szukania sposobu 
wyjścia z problemów. Oczy-
wiście bez pogorszenia jako-
ści leczenia i oferty dla miesz-
kańców. Naprawdę nadszedł 
czas na działanie. Szpital to je-
dyna taka lecznica w powiecie, 
na dodatek wielki pracodaw-
ca, zatrudniający około 600 
osób. Nie wyobrażam sobie, 
że placówka stanie przed real-
ną groźbą prywatyzacji - uwa-
ża burmistrz. 

Od początku tej kaden-
cji decyzją Piotra Osieckie-
go Szpital Powiatowy zo-
stał zwolniony z podatków 
na kwotę blisko 800 tysię-
cy złotych. Nigdy wcześniej 
placówka nie była wspiera-
na przez miasto na taką ska-
lę. Dość powiedzieć, że w 
poprzedniej kadencji zwol-
nienia z podatku dla szpi-
tala były niemal o połowę 
mniejsze.

- Nie chodzi o licytację 
kto pomagał bardziej, a o 
fakt pokazania, jak wielkie 
kwoty przeznaczamy na po-
moc dla szpitala. Te pienią-
dze mogły trafi ć do budże-
tu miasta. Mogliśmy za nie 

utwardzić kolejne kilome-
try dróg w ramach progra-
mu „Drogi zamiast błota”.  
Wsparcie szpitala traktu-
jemy jako  wsparcie dla 
mieszkańców. Tak samo, 
jak wsparcie policji czy stra-
ży pożarnej, co czynimy na 
równie wielką skalę. Tak 
rozumiem realizację ha-
sła, że miasto jest przyjazne 
dla swoich mieszkańców. 
Wspierając szpital, policję 
i straż poprawiamy szero-
ko rozumiane bezpieczeń-
stwo w Sochaczewie - doda-
je Piotr Osiecki. 

Do sprawy sytuacji szpi-
tala wrócimy w jednym z 
najbliższych numerów. 

Nasz szpital traci 
płynność fi nansową?
Strata Szpitala Powiatowego za pięć miesięcy 2014 wyniosła 2 mln 340 tys. zł. 
Zobowiązania wymagalne, czyli zadłużenie, które trzeba spłacić natychmiast, 
wynosiły na 30 maja 1 mln 588 tysięcy złotych.

Decyzją burmistrza Osieckiego szpital został zwolniony z podatku na kwotę blisko 800 tys. zł
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Parafi a Przemienienia Pań-

skiego w Kurdwanowie oraz 

Sochaczewski Klub Motorowy 

„Szarak” zapraszają na Piknik 

XI Cross Country Ziemi Socha-

czewskiej 31 sierpnia.  

Impreza, zainicjowana 11 lat 
temu przez Władysława Du-
dzińskiego i ówczesnego pro-
boszcza ks. Macieja Mroczkow-
skiego, miała na celu pomoc w 
sfi nansowaniu prac związa-
nych z renowacją tamtejszego, 
drewnianego kościoła z XVI 
wieku. 

Połączony z dożynka-
mi piknik jest świetną pro-
pozycją na spędzenie nie-
dzieli w plenerze. Mnóstwo 
atrakcji, loterie, stoiska z miej-
scowymi produktami, wszyst-
ko przy muzyce i tańcach na 

„dechach”. Całość rozpocznie 
się o godz. 11.00 polową mszą 
dożynkową, po której nastą-
pi „gwóźdź” programu - mor-
derczy, półtoragodzinny tere-
nowy wyścig motocyklowy w 
klasie licencja A, B, C, MX Ju-
nior, Weteran, poprzedzony 40 
- to minutowym biegiem kla-
sy MX 65, MX 85, MX Kobiet 
oraz godzinnym wyścigiem 
Klasy Quadów 2K i 4K. 

Całość zakończy uro-
czyste wręczenie pucharów 
zwycięzcom przez władze 
miasta, powiatu i gmin. Za-
praszamy wszystkich żąd-
nych mocnych wrażeń do 
wspólnej zabawy w ostatnią 
niedzielę wakacji.

Regulamin i zgłoszenia do 
pobrania na stronie www.sza-
rak.esochaczew.pl

Cross w Kurdwanowie
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Promocyjne ceny 

I Semestr Bezpłatny
SZANSA DLA CIEBIE

NABÓR WRZESIEŃ 2014
 Zaoczne Liceum Ogólnokształcące dla Doro-
słych w Sochaczewie po gimnazjum i 8-letniej 
szkole podstawowej oraz po ZSZ na semestr III
 Zaoczna Szkoła Policealna dla Dorosłych 
w Sochaczewie
 Kursy kwalifikacyjne przygotowujące 
do egzaminu na tytuł technika

W szkole policealnej 
i na kursach kształcimy w zawodach:

 technik ekonomista
 technik informatyk
technik elektronik

 technik mechanik - technik samochodowy
 technik administracji

Wydajemy zaświadczenia i legitymacje szkolne
Podania i informacji udzielamy pon.-pt. w godz. 7.00-17.00 
w siedzibie szkoły 96-500 Sochaczew, ul. Warszawska 35,

 tel. 46 862-34-73.
ZS-725 

ul. Fabryczna 1A/41, 96-500 Sochaczew
tel: 504 206 702
e-mail: michalak@michalakkancelaria.pl
www.michalakkancelaria.pl

Kancelaria świadczy pomoc prawną w obszarach:
 postępowanie sądowe 
    i sądowo-administracyjne 
 prawo transportowe

 prawo pracy 

    i ubezpieczeń społecznych
 prawo administracyjne

 prawo nieruchomości
 prawo gospodarcze
 prawo rodzinne 
    i opiekuńcze
 spadki
 umowy

ZS-754

Zawsze 

aktualne 

informacje

WWW.ZIEMIA-

SOCHACZEWSKA.PL

Agnieszka Poryszewska

W piątek 4 lipca około po-
łudnia w tej podsochaczew-
skiej wsi doszło do jednego 
z najtragiczniejszych poża-
rów z ostatnich lat. Magda 
bawiła się nieopodal domu 
ze starszym rodzeństwem. 
Dzieci weszły do starej przy-
czepy kempingowej. Kiedy 
wybuchł w niej pożar, dwój-
ka starszego rodzeństwa 
uciekła spanikowana. Mag-
da nie zdążyła. Tę niewy-
obrażalną tragedię rodzina 
zniosła bardzo źle. Najbar-
dziej przeżyła to matka Mag-
dy i jej wujek, który w trak-
cie pożaru spał po pracy w 
stojącym nieopodal domu. 
Trudno jest im pogodzić się 
z tym co zaszło. Wszyscy 
znajdują się pod opieką psy-
chologa. 

Mijające tygodnie poka-
zały, że cios, który dotknął tę 
rodzinę, nie jest ostatni. Po-
mimo tego jak jest im trudno, 
muszą uporać się z proble-
mami rodzinnymi i lokalo-
wymi. Jak powiedziała nam 
pani Sylwia, okazało się, że jej 
przebywający w Niemczech 
ojciec domaga się formalne-
go przepisania na niego poło-
wy domu, w którym mieszka 
rodzina. 

- Ojciec od lat 90. prze-
bywa za granicą. W No-
wych Mostkach pojawia się 
sporadycznie. Po przepisa-
niu na niego połowy domu, 
a dokładniej piętra, też nie 
planuje się tu wprowadzić. 
Sądzę, że chce mieć po pro-
stu zabezpieczenie na sta-
rość - powiedziała nam. 

Na pytanie, czy sprawy, 
zwłaszcza ze względu na za-
istniałą tragedię,  nie da się 
załatwić polubownie, pani 
Sylwia odpowiada przeczą-

co. Mówi, że jej ojciec jest 
osobą stanowczą, wręcz 
konfl iktową. Kiedy jeszcze 
mieszkał w kraju, wywoły-
wał w domu awantury, nad-
używał alkoholu i stosował 
przemoc. 

- Rodzice się rozstali. 
Mama bez problemu chce 
przepisać na mnie swo-
ją część domu, czyli parter. 
Na wrzesień wyznaczony 
jest termin rozprawy w są-
dzie. Mam nadzieję, że już 
na pierwszym posiedzeniu 
uda się wszystko załatwić - 
mówi pani Sylwia. 

Nie zmienia to faktu, iż 
jej rodzinę czeka przepro-
wadzka do niewykończonej 
części budynku. Do tej pory 
zajmowali piętro. Nie było 
tam luksusów, ale jakoś da-
wali radę. Zamieszkanie 
na parterze, który znajdu-
je się praktycznie w suro-
wym stanie, jest niemożli-
we. Nie ma tam posadzek, 
tynków, instalacji hydrau-
licznej i elektrycznej, ogrze-
wania. Remont trzeba za-
cząć od podstaw. 

W akcję pomocową dla 
rodziny włączyli się miesz-
kańcy Nowych Mostek z 
sołtys Sylwią Pankiewicz 

na czele. Przeprowadzo-
no zbiórkę najpotrzebniej-
szych im rzeczy. Znalazło 
się już kilku ofi arodawców. 
Wójt obiecał pracowników 
do ewentualnego remontu. 
Firma Dar Mar chce prze-
kazać potrzebującym okna, 
drzwi i parapety. Inni dali 
cement, płytki podłogowe, 
znalazł się też ofi arodawca, 
który chce wyraził chęć po-
mocy przy hydraulice i in-
stalacji c.o.

- Z jednej strony to dużo, 
z drugiej czas nas goni. Lato 
się kończy, a na parterze 
nie ma jeszcze nawet wyle-
wek. Sylwia z dziećmi może 
być zmuszona do przepro-
wadzki nawet za kilka dni. 
Co będzie, jeżeli czeka nas 
chłodna jesień? - zastana-
wia się sołtys Sylwia Pan-
kiewicz. 

Jak ustaliliśmy, potrzeb-
ne są wszelkie materiały 
budowlane: gips, cement, 
piach, pustaki, kafelki, pły-
ty gipsowo-kartonowe, far-
by, panele podłogowe lub 
wykładziny, a także wypo-
sażenie - meble i sprzęty do-
mowe  oraz tzw. biały mon-
taż. Warto też dodać, że dla 
rodziny bardzo cenna bę-
dzie też pomoc w formie 
pracy. Jeżeli ktoś ma czas i 
zna się na remontach, mógł-
by wesprzeć ich w ten wła-
śnie sposób. 

- Na dole zamieszkamy 
ja z mężem i trójką dzieci 
oraz mój brat. Musimy ja-
koś podzielić przestrzeń, 
by dzieci miały warunki do 
nauki i zabawy. Nie ukry-
wam, że zwyczajnie nie stać 
nas na remont. Nasza sytu-
acja fi nansowa pozostawia 
niestety wiele do życzenia - 
mówi pani Sylwia. 

Osoby i fi rmy, które 
chciałyby pomóc, mogą kon-
taktować się z naszą redakcją 
(46 862 22 35) oraz bezpo-
średnio z sołtysem Nowych 
Mostek Sylwią Pankiewicz 
(tel. 500 406 653). 

Apelujemy o pomoc 
dla rodziny zmarłej Magdy
Nasza redakcja wielokrotnie prowadziła akcje pomocowe. Nigdy jeszcze 
nie zajmowaliśmy się tak trudną i delikatną sprawą. W potrzebie znaleźli się najbliżsi 
Magdy, trzylatki, która zginęła w pożarze przyczepy w Nowych Mostkach.

W ostatnim czasie rodzinę pani Sylwii spotkała seria nieszczęść
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Tadeuszowi Krysiakowi
Naczelnikowi Wydziału Gospodarki 

Przestrzennej i Architektury 
Urzędu Miejskiego

słowa otuchy i szczere wyrazy 
współczucia z powodu śmierci

MAMY
przekazują:

Burmistrz Sochaczewa Piotr Osiecki 
wraz

z pracownikami Urzędu Miejskiego
ZS-834

KONDOLENCJE
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Maciej Frankowski

Paula Sak jest absolwentką wy-
działu architektury wnętrz 
Akademii Sztuk Pięknych w 
Warszawie. Tematem jej pra-
cy dyplomowej było „Studium 
projektowe rewitalizacji wnę-
trza dworca kolejowego w So-
chaczewie”. Obroniła się na 
ocenę bardzo dobrą. W swojej 
„magisterce” kompleksowo wy-
konała projekt remontu głów-
nego budynku sochaczewskiej 
stacji kolejowej. Opublikowa-
ła obszerne opracowanie tech-
niczne infrastruktury dworca. 
Na obronie pracy przedstawiała 
też makiety oraz zaprezentowa-
ne przez nas wizualizacje.

Absolwentka warszawskiej 
ASP we wstępie swojej pracy 
uzasadniła, dlaczego podjęła się 
tego tematu: „Dworzec kolejo-
wy nierozerwalnie wpisał się 
w lokalny krajobraz. Ceglana 
architektura dworca i budyn-
ków przydworcowych, pobliska 
wieża ciśnień tworzą kompleks, 
który należy chronić zarówno 
ze względów estetycznych jak 
i istotnych wartości poznaw-
czych. Jako mieszkanka So-
chaczewa uważam, że jest to te-
mat niezwykle istotny dla jego 
mieszkańców. Niestety, budy-

nek stacji wraz z najbliższym 
otoczeniem stanowią niszczeją-
cą część miasta”. 

Głównym założeniem w 
zmianie oblicza wnętrza dwor-
ca jest stworzenie miejsca 
otwartego i wygodnego, gdzie 
pasażerowie mogliby odpocząć 
i w komfortowych warunkach 
przygotować się do czekającej 
ich podróży. Jak zauważa autor-
ka pracy, przestrzeń dworca jest 
ciasna, źle zorganizowana, po-
dzielona na wiele małych nie-
funkcjonalnych pomieszczeń. 
Jak twierdzi, polskie dworce w 
wielu przypadkach nadal po-
zostają obiektami jednofunk-
cyjnymi, kojarzonymi jedynie z 
możliwością zakupu biletu. Na-
leży do nich także stacja przy ul. 
Sienkiewicza. 

Zgodnie z projektem orga-
nizacja wnętrza dworca miała-
by opierać się na idei wydziele-
nia stref, które w zróżnicowany 
sposób odpowiadałyby wy-
maganiom użytkowników. W 
budynku  znalazłby się repre-
zentacyjny hall z poczekalnią, 
kasami biletowymi, kawiarnią, 
salonką prasową. Ponadto po-
wstałby także punkt informa-
cyjno-kulturalny, w którym 
mogłyby odbywać się pre-
zentacje multimedialne doty-

czące miasta, ze szczególnym 
uwzględnieniem kolei. Strefa 
służyłaby również jako miej-
sce, w którym podróżni mo-
gliby zasięgnąć praktycznych 
informacji. Przykładowo - sko-
rzystać z interaktywnej mapy 
miasta, czy rozkładu jazdy ko-
munikacji miejskiej. W projek-
cie uwzględniono też stworze-
nie toalet dla podróżujących, 
które aktualnie nie istnieją.

W aneksie do pracy, zaty-
tułowanym „Projekt zagospo-
darowania przestrzeni wokół 
dworca kolejowego w Socha-
czewie”, Paula Sak uzasadnia, 
że teren ten powinien stano-
wić równie atrakcyjną część co 
budynek dworca. Znajdować 
miałyby się tam ławeczki, tere-
ny zielone, interaktywne punk-
ty informacyjne, czy miejsce na 
rowery. Co ciekawe, kilka z pro-
jektów zgłoszonych do tego-
rocznej edycji Sochaczewskie-
go Budżetu Obywatelskiego 
pokrywa się z pomysłami ab-
solwentki ASP. Możliwe, że to 
właśnie dzięki budżetowi par-
tycypacyjnemu jej wizja znaj-
dzie najszybsze odbicie w rze-
czywistości.

Oczywiście póki co plany 
znajdują się wyłącznie na papie-
rze. Ale chyba wszyscy chcieli-

byśmy, aby estetyka dworca ko-
lejowego w Sochaczewie została 
przywrócona, a miasto zyska-
ło obiekt reprezentacyjny. Frag-
menty pracy Pauli wysłaliśmy 
do biura prasowego spółki PKP 
Nieruchomości. Zapytaliśmy 
ich co o tym sądzą. Niestety do 
tej pory nie otrzymaliśmy żad-
nej odpowiedzi. Jeżeli w przy-
szłości doczekamy się od nich 
jakiejś opinii bądź komentarza 
w tej sprawie, napiszemy o tym 
w najbliższych wydaniach na-
szej gazety. 

Jeden kocha Garbusa, dru-

gi Citroëna 2CV, a oni swoje 

uczucia ulokowali w „ma-

luchu”. Fiat 126p, bo o nim 

właśnie mowa, powoli staje 

się kultowym samochodem 

dla coraz większej liczby 

ludzi.

Historia tego autka rozpo-
częła się w Polsce 6.06.1973 
roku. Wtedy właśnie z linii 
montażowej zjechał pierw-
szy „maluch”. Kosztował 
niemało. Trzeba było za 
niego zapłacić 69 000 zło-
tych, przy średniej mie-
sięcznej pensji około 3 500 
złotówek. Samochody były 
produkowane w Bielsku-
-Białej oraz w Tychach. Za-

kończenie produkcji nastą-
piło 22.09.2000 roku. Przez 
27 lat na ulicach pojawiły się 
3 318 674 „kaszlaki”.

Niedawno odbył się w 
Płocku XI Zlot Małego Fia-
ta. Część z uczestników spo-
tkała się w Sochaczewie. 
Kilkanaście „maluchów” 
zaparkowało przed dal-
szą drogą na parkingu przy 
Urzędzie Miasta. Najstarszy 
z nich był z 1983, a najmłod-
szy z 1999 roku. Wśród fa-
nów Fiata 126p znaleźli 
się mieszkańcy Sochacze-
wa, Jeleniej Góry, Warsza-
wy, Otwocka, Garwolina, 
Pruszkowa i Skierniewic. 
Spod Dortmundu dotarł też 
podrasowanym autem (moc 

silnika ok. 40 KM) Dawid. 
Żeby tego dokonać musiał 
przejechać ok. 1400 km.

Na pytanie „dlacze-
go wybrali właśnie ten sa-
mochód?” - kilkoro z nich 
wskazało na nalepkę z na-
pisem „Jeżdżę maluchem, 
bo lubię wyzwania”. Uczest-
nicy bardzo chwalili swo-
je samochody, jednak i one 
niestety czasami się psują, 
a części zamienne są coraz 
droższe. 

- Jazda „maluchem” to 
coraz droższa zabawa. Volks-
wageny i Ople są teraz tańsze 
w utrzymaniu - stwierdził je-
den z uczestników. 

Pomimo tego faktu mi-
łośników kultowego samo-

chodu jest sporo. Na zlocie 
pojawia się 200-300 uczestni-
ków, w tym również kobiety. 
Wśród udających się na zlot 
były trzy „maluchy” z Socha-
czewa. Ich właściciele ocenili, 
że w okolicach naszego mia-
sta użytkowanych jest jeszcze 
około 40-50 tych aut.

Po półgodzinnych po-
stoju sformowana została 
kolumna, która ruszyła w 
kierunku Płocka. Trzy dni 
spędzono na rozmowach 
o swoich brykach. Można 
było także wziąć udział w 
licznych konkursach. Prze-
widziano próbę szybko-
ściową, pomiar głośności 
silnika, przeciąganie samo-
chodu na czas itp. (et)

Nowa wizja dworca PKP
Okazuje się, że nie zawsze trzeba wydawać dużych pieniędzy na projekty inwestycyjne, bowiem... od czego są studenci. 
Przykładem jest sochaczewski dworzec PKP. W ramach swojej pracy magisterskiej sochaczewianka Paula Sak 
przygotowała projekt rewitalizacji dworca i terenów wokół niego.

Miłośnicy „maluszków” w Sochaczewie

Kilkunastu właścicieli fi atów 126p spotkało się przed Urzędem Miasta

Autorka planuje, by charakter elewacji dworca został zachowany

Wnętrze budynku zostało kompletnie przeprojektowane
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Resort fi nansów chce utwo-

rzyć elektroniczny rejestr 

dłużników, którzy zalegają 

z zapłatą należności pu-

blicznych na kwotę min. 

500 zł. To element noweli-

zacji ustawy o postępowa-

niu egzekucyjnym w admi-

nistracji.

Zmiana ma zasilić budżet 
państwa o dodatkowe 2,5 
mld zł. Rejestr dotyczył bę-
dzie należności podlegają-
cych egzekucji administra-
cyjnej w wyniku ostatecznej 
decyzji. Dostęp do rejestru 
miałby być bezpłatny i moż-
liwy online za pośrednic-
twem Biuletynu Informacji 
Publicznej. 

Rejestr ujawniać ma też 
dane dłużnika: imię, na-

zwisko, adres, nazwę fi rmy 
oraz dane wierzyciela. Nie 
będą natomiast podawa-
ne do publicznej wiadomo-
ści należności pieniężne w 
przypadku odroczenia ter-
minu płatności, rozłożenia 
ich na raty lub wstrzymania 
wykonania decyzji. Infor-
macje ujawnione w rejestrze 
mają być wykreślane nie-
zwłocznie m.in. w przypad-
ku całkowitego wygaśnięcia 
należności, odroczenia ter-
minu płatności, rozłożenia 
jej na raty lub wstrzymania 
wykonania decyzji ustala-
jącej lub określającej należ-
ność. W pierwszym etapie 
tworzenia rejestru będą do 
niego trafi ać dłużnicy zale-
gający z zapłatą podatków i 
cła. (ap)

W poprzednim numerze 

„Ziemi” wiele miejsca po-

święciliśmy przygotowa-

niom do 1 września. Miło 

nam poinformować, że ra-

tusz przygotował dla so-

chaczewskich uczniów ko-

lejne udogodnienie.

W większości sochaczew-
skich rodzin trwają przygoto-
wania do rozpoczęcia nowego 
roku szkolnego. Lista zaku-
pów jest długa, więc na pew-
no warto poszukać sposobów 

na zaoszczędzenie kilku zło-
tych lub zarobienie dodatko-
wych pieniędzy. Wchodząc na 
portal sochaczew.pl, za darmo 
można zamieścić ogłoszenie 
o sprzedaży podręczników 
(wraz z fotografi ą). To dosko-
nały sposób na podreperowa-
nie budżetu. Można również 
zamieścić anons dotyczą-
cy chęci kupna konkretnych 
książek. Wystarczy wejść na 
główną stronę i kliknąć w ba-
ner „dodaj bezpłatne ogłosze-
nie”. (ap)

W związku ze zmianą rozkła-

du jazdy PKP Zakład Komu-

nikacji Miejskiej postanowił 

zmodyfi kować niektóre kur-

sy autobusów. Zamiany będą 

obowiązywać od 1 września. 

Przyspieszeniu ulegną kursy 
pięciu linii autobusowych. Li-
nia nr 2 w kierunku Korczaka 
odjeżdżać będzie nie o 6.08, a o 
6.05.  Linia nr 7 ruszy ze szpita-
la nie o 6.22, lecz o 6.13, a linia 
nr 12 z al. 600-lecia zamiast o 
6.30 - o 6.22.  Zmieni się rów-
nież wieczorny kurs linii nr 5 
z Energomontażu (z 23.05 na 
22.55). Najwięcej zmian czeka 
pasażerów linii nr 4. Z Młyna 
Repsz  wyruszy ona zamiast o 
4.22 o 4.19  i nie o 5.43, tylko o 

5.35. Ten sam autobus odjeż-
dżać będzie z Energomontażu 
o 4.49 (nie o 4.53) i o 6.15 za-
miast 6.20. 

Opóźnieniu ulegną dwie ko-
lejne linie: nr 5 (kierunek na os. 
Korczaka z 22.15 na 22.20) oraz 
nr 6 (z PKP z 19.00 na 19.10 w 
dni świąteczne, soboty i niedzie-
le). Poza tym pierwszy kurs auto-
busu linii nr 9 z Kątów nastąpi o 
godz. 5.20. Dla młodzieży koń-
czącej naukę o 14.30 dostosowa-
no kurs „czwórki” odjeżdżają-
cej z PKP w kierunku centrum o 
14.40. Ponadto, w związku z uru-
chomieniem nowego przystanku 
przy ul. Rumiankowej, którego 
rozkład zamieszczamy w cało-
ści, niewielkim zmianom ulegną 
kursy linii 3 i 3A. opr. (ap)

Agnieszka Poryszewska

Już na wstępie warto zauwa-
żyć, że w tegorocznej edycji 
SBO część projektów powtarza 
się. Pomimo że w różny sposób 
podchodzą do szczegółów po-
stulowanego przedsięwzięcia, 
jeżeli chodzi o meritum, wnio-
skodawcy zasadniczo chcą re-
alizacji tych samych zadań. 

Jednym z takich projek-
tów są „Sekundniki sygnali-
zacji świetlnej”. Zgłaszający je 
radny Sylwester Kaczmarek 
chce, by przy każdym sygna-
lizatorze świetlnym specjalny 
wyświetlacz wskazywał ilość 
sekund pozostałych do zmia-
ny świateł. Szacowana wartość 
zadania to 66, 5 tys. zł. - Sama 
instalacja nie wymaga prze-
budowy istniejącej infrastruk-
tury drogowej. Wyświetlacze 
sekundowe są tylko rozsze-
rzeniem istniejących świateł. 
Montaż pojedynczego wy-
świetlacza trwa około 30 mi-
nut. W przypadku niektórych 
skrzyżowań będzie potrzebne 
wystąpienie do właścicieli dróg 
powiatowych i wojewódzkich 
o przyjęcie darowizny w po-

staci rozbudowy sygnalizacji 
świetlnej skrzyżowania - pi-
sze w swoim wniosku radny. 
Sylwester Kaczmarek propo-
nuje, by sekundniki pojawi-
ły się na skrzyżowaniach ulic 
Piłsudskiego i 600-lecia z ul. 
Warszawską, ul. Traugutta i 
ul. Staszica z ul. Warszawską, 
ul. 1 Maja i  ul. Żeromskiego z 
ul. Warszawską oraz ul. Gaw-
łowskiej z ul. Płocką i ul. Ło-
wicką. Podobny postulat, ale w 
ograniczonym zakresie, zgło-
siło Stowarzyszenie Promo-
cji i Rozwoju Miasta Socha-
czew. Za 25 tys. zł chce ono 

montażu urządzeń wyłącznie 
na skrzyżowaniach przy ulicy 
Warszawskiej i 600-lecia, War-
szawskiej z ul. Żeromskiego i 
1 Maja oraz Warszawskiej z 
ulicami Płocką i Gawłowską. 

Stowarzyszenie Promo-
cji i Rozwoju Miasta Socha-
czew jest niewątpliwie najak-
tywniejszym wnioskodawcą 
tegorocznego SBO. Oprócz 
sekundników postuluje ono 
również zainstalowanie zega-
rów i nowych rozkładów jaz-
dy na przystankach (8,5 tys. 
zł), luster drogowych (3 tys. 
zł), infokiosku przy PKP (7 

tys. zł) oraz tablic informacyj-
nych przy pomniku Bolesława 
Krzywoustego i w punktach 
miasta, które upamiętniałyby 
znamienite osoby związane z 
Sochaczewem. Do tego stowa-
rzyszenie zgłosiło pakiet „In-
frastruktura i Kultura Nasze-
go Sochaczewa”, wart 225 tys. 
zł. Obejmuje on szereg wnio-
sków. Są to m. in. doposaże-
nie siłowni zewnętrznych, 
huśtawki na przystankach 
w Chodakowie, przy  PKP i 
os. Victoria, Sochaczewskie 
Kino Plenerowe, nagłośnie-
nie dla stowarzyszeń, funda-
cji i klubów sportowych, sześć 
stojaków rowerowych i „su-
perstojak” jako wizytówka ro-
werowego Sochaczewa. 

Ostatnim z projektów z za-
kresu komunikacji i wygodne-
go poruszania się po Sochacze-
wie jest „Bezpłatny Internet w 
autobusach komunikacji miej-
skiej” Pawła Masłowskiego (70 
tys. zł). Dostęp do sieci miałby 
być realizowany przy pomocy 
17 hot-spotów, a do połącze-
nia wystarczyłoby przenośne 
urządzenie mobilne posiadają-
ce wbudowaną kartę wi-fi . 

Sprawniej i wygodniej
Od kilku numerów w naszym tygodniku przyglądamy się projektom zgłoszonym do 
drugiej edycji Sochaczewskiego Budżetu Obywatelskiego. Tym razem prezentujemy 
pomysły, dzięki którym łatwiej będzie się poruszać po naszym mieście. 

Nowy przystanek ZKM i rozkłady jazdy

Czy jesteś publicznym 
dłużnikiem?

Giełda podręczników 
na sochaczew.pl

Montaż sekundników stanowi duże udogodnienie dla pieszych
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Wyprawa do Nibylandii ze studiem DUET

Wraz z końcem wakacji roz-
poczną się intensywne dzia-
łania promocyjne pierwszej 
„Antologii Poezji Sochaczew-
skiej”. Wydana przy współ-
udziale naszej redakcji publi-
kacja będzie motywem dwóch 
wydarzeń artystycznych.

Już 31 sierpnia o godz. 15 na 
wzgórzu zamkowym odbę-
dzie się koncert Państwowej 
Szkoły Muzycznej połączo-
ny z odczytami wybranych 
wierszy twórców „Anto-
logii”. Będzie można wy-
słuchać ich interpretacji w 
wykonaniu młodzieży przy-
gotowanej przez aktora, re-
żysera i instruktora teatral-
nego Dawida Żakowskiego.

Właściwą premierę to-
miku zaplanowano na 19 
września w Kramnicach 
Miejskich. Tym razem 
wiersze zaprezentują sami 
autorzy. Wydarzenie połą-
czone będzie z koncertem. 
Więcej na ten temat w naj-
bliższych wydaniach „Zie-
mi”. Już teraz zapraszamy 
wszystkich poetów, którzy 
współtworzą „Antologię 
Poezji Sochaczewskiej” na 
spotkanie przygotowawcze 
w kramnicach, które odbę-
dzie się 17 września o godz. 
17. W jego trakcie omówio-
ne zostaną wszystkie szcze-
góły premiery dotyczące m. 
in. programu wydarzenia. 
(ap)

W czwartek 21 sierpnia so-
chaczewianie kolejny raz 
zapełnili muszle koncerto-
wą. W ramach kina letnie-
go wyświetlono kultowy 
„Dzień Świra” Marka Ko-
terskiego. 

Sukces tej inicjatywy przeko-
nał burmistrza do sfi nanso-
wania dodatkowej projekcji. 
Jak już informowaliśmy, z ko-
lei  w ostatni czwartek wakacji 

(28.08 o godz. 21), w plenerze 
obejrzeć będzie jeszcze jeden  
fi lm. Będzie to „Boisko Bez-
domnych” w reżyserii Kata-
rzyny Adamik. To chwytająca 
za serce (i oparta na faktach) 
historia grupy bezdomnych, 
którzy reprezentują Polskę w 
międzynarodowych zawo-
dach piłkarskich. W imieniu 
organizatorów  - Centrum 
Kultury UM, zapraszamy na 
podzamcze. (ap)

Przez trzy godziny w Miej-
skiej Bibliotece Publicznej 
trwały wydarzenia towa-
rzyszące akcji „Sochaczew-
skie Lato”. W niedzielnym 
programie znalazły się 
kiermasz książek, gry i za-
bawy dla najmłodszych oraz 
wykład Elżbiety Maciątkie-
wicz pt. „Szkice o ikonie”. 

Autorka, prezentując napisa-
ne przez siebie ikony, przy-
bliżyła słuchaczom m.in. 
poszczególne etapy powsta-
wania ikon, ich symbolikę a 

także kolorystykę. Dla malu-
chów przygotowano teatrzyk 
„Podróże Piotrusia” - baj-
kę opowiadającą o przyjaźni 
i realizowaniu marzeń. Ak-
torzy z krakowskiego studia 
DUET najmłodszą widownię 
zabrali na wyprawę z Niby-
landii do wioski indiańskiej 
oraz na statek piracki. Nie-
dzielne popołudnie było też 
idealną okazją, by skorzystać 
z „amnestii dla zapominal-
skich” i tym samym nie za-
płacić kary za przetrzymanie 
książek. (Mak) 

Maciej Frankowski

Na targi przybyło około 50 wy-
stawców z różnych branż. Na 
terenie parkingu przy basenie 
„Orka” swoje stoiska rozstawi-
ły fi rmy prowadzące działalność 
transportową, rolniczą i budow-
laną. Poruszając się dalej wzdłuż 
stadionu spotykało się produ-
centów i dystrybutorów artyku-
łów spożywczych (miód, soki, 
wędliny, piwo, zioła). Ogrodni-
cy oferowali szeroką gamę róż-
nego rodzaju nasion i sadzonek, 
nie zabrakło również rzemieśl-
ników wykonujących rękodzie-
ło - nie tylko artystyczne, ale 
także użytkowe. Imponująco 
prezentowało się chociażby sto-
isko z wyrobami z wracającej do 
mody wikliny. 

W sobotnie południe nastą-
piło uroczyste otwarcie targów. 
Uczestniczył w nich przedsta-
wiciel organizatorów imprezy. 
Urząd Miasta reprezentowali za-
stępca burmistrza Marek Fergiń-
ski i dyrektor Centrum Kultu-
ry, Promocji, Sportu, Turystyki 
i Organizacji Pozarządowych - 
Agata Kalińska. Otwierając im-
prezę, dziękowali za przybycie 
wszystkim wystawcom, a także 
życzyli im, aby pozyskali jak naj-
więcej nowych klientów.

Nowością w tym roku był 
konkursy na najatrakcyjniej-
sze stoisko targów. III miejsce 
zajęła fi rma zajmująca się dys-
trybucją sprzętu rolniczego 
Rol-Brat. Drugą nagrodę, za 
przyciągającą oko ekspozycję 
drewnianego domku, zdobyła 
fi rma z Kocierzewa Południo-
wego koło Łowicza - HAN-
TVERKARPOOLEN. Za naj-
ładniejsze uznano stoisko z 
wózkami widłowymi ofero-
wanymi przez fi rmę Polsad.

W programie imprezy 
przewidziano pokazy maszyn 
i sprzętów rolniczych w akcji. 
Prezentacja odbyła się na po-
lach czerwonkowskich. Za ste-
rami 140-konnego ciągnika rol-

niczego marki Zetor zasiadł 
burmistrz Piotr Osiecki. Z pod-
czepioną do maszyny kosiar-
ką, w asyście obserwujących go 
mieszkańców miasta, profesjo-
nalnie skrócił pas zieleni na polu.

W międzyczasie w budyn-
ku basenu odbywała się seria 
wykładów. Swoją wiedzę mogli 
wzbogacić ci, którzy budują lub 
w przyszłości planują wybudo-
wać własny dom. Podczas pre-
zentacji fi rmy Archeton „Domy 
energooszczędne i pasywne oraz 
dopłaty państwa do ich budowy” 
uczestnicy dowiedzieli się o spo-
sobach na uzyskanie dofi nanso-
wania z Narodowego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospo-
darki Wodnej na instalacje ko-
lektorów słonecznych. Chętni 
mogli również zasięgnąć porad 
dotyczących pomocy w rozwo-
ju małych gospodarstw, która 
możliwa jest dzięki Programowi 
Rozwoju Obszarów Wiejskich w 
ramach unijnej „siedmiolatki” 
(2014-2020). Podczas pozosta-
łych prelekcji ciekawe dla siebie 
tematy znaleźli m.in. producenci 
i sprzedawcy owoców i warzyw, 
a także ci, którzy marzą o cieka-
wym zaadaptowaniu własnego 
ogrodu czy altanki.

Wrzesień z antologią

28 sierpnia 
„Boisko Bezdomnych”

Kiermasz książek 
i wyprawa na statek Rolniczy weekend 

w Sochaczewie
W miniony weekend, 23-24 sierpnia, na terenie Miejskiego Ośrodka Sportu 
i Rekreacji w Sochaczewie odbyła się druga edycja targów rolno-przemysłowych 
ROLEXPO 2014. Głównym organizatorem wydarzenia było wydawnictwo 
Murator EXPO.

Imponująco prezentowało się stoisko z wyrobami z wikliny

Zdobywca drugiego miejsca - fi rma z Kocierzewa Południowego

Burmistrz Piotr Osiecki za sterami 140-konnego ciągnika
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26 - 27 sierpnia, godz. 13.30 DZWO-
NECZEK I TAJEMNICA PIRATÓW 

animacja produkcji USA, bo wieku, 

dubbing, 2D

godz. 15.00 DZWONECZEK I TAJEMNI-
CA PIRATÓW, 3D

godz. 16.30 WAKACJE MIKOŁAJKA 

komedia/familijny produkcji francuskiej, 

bo wieku, dubbing, 2D

godz. 18.10 STRAŻNICY GALAKTYKI 
akcja/science fi ction produkcji USA, od 
10 lat, dubbing, 3D
godz. 20.15 NIEZNISZCZALNI 3 akcja/

dramat produkcji USA, od 15 lat, napisy, 2D
28 sierpnia - kino nieczynne
29 - 31 sierpnia, godz. 13.30 DZWONE-
CZEK I TAJEMNICA PIRATÓW, 2D

godz. 15.00 DZWONECZEK I TAJEMNI-
CA PIRATÓW, 3D

godz. 16.30 WOJOWNICZE ŻÓŁWIE 
NINJA akcja/przygodowy produkcji USA, 

od 10 lat, dubbing, 2D
godz. 18.15 WOJOWNICZE ŻÓŁWIE 
NINJA, 3D

godz. 20.15 SEKSTAŚMA komedia 

produkcji USA, od 15 lat, napisy, 2D
Od 1 września kino nieczynne   
Ceny biletów: 3D normalny - 20 zł, 3D 
ulgowy - 18 zł, 2D normalny - 18 zł, 2D
ulgowy - 16 zł, szkoły, przedszkola: 
3D - 16 zł, 2D - 14 zł.
Bilety na fi lmy można kupić online przez 
Internet na stronie kina.

Seanse przedpołudniowe tylko na 
zamówienie szkół i przedszkoli. 

SEKSTAŚMA
Jay (Jason Segel) i Annie (Cameron 

Diaz) bardzo się kochają, ale dziesięć 
lat małżeństwa i dwoje dzieci nieco 
osłabiło ich namiętność. Aby ją odzyskać 
zdecydowali się - bo czemu nie? - nagrać 
wideo, na którym wypróbują wszystkie 
pozycje z poradnika „Radość z seksu” w 
czasie 3-godzinnego maratonu. Wyda-
wało się to dobrym pomysłem, dopóki nie 
odkryli, że ten bardzo osobisty fi lmik stał 
się ogólnie dostępny. 
Dla spanikowanej pary zaczyna się noc 
przygód - śledzenie tropów, ściganie 
przyjaciół, zbajerowanie szefa Annie - 
wszystko, by odzyskać wideo, reputację, 
zdrowie psychiczne i, co najważniejsze, 
ocalić ich związek.

IV

Poziomo:

1 - naczynie z palącym się w nim ogniem, 6 - klaszcze za opłatą, 10 - roślinny okaz zdrowia, 
11 - narośl w nosie, 12 - zboże, 13 - komiwojażer, 14 - koralowiec, 17 -  sukulent, 20 -  przenośna 
zasłona, 24 - pokaz, 25 - hiszpańska fl ota wojenna, 26 - stołek, 27 -  polski samochód, 28 -  pacior-
ki, 29 - część pewnej większej całości, 33 - składnik czekolady, 36 - diabeł morski, 39 - służąca, 40 
- część kapelusza, 41 - na niej przędza, 42 - instytucja, 43 - hulaka, 44 -  placówka dyplomatyczna.

Pionowo:

1 -  kamizelka ratunkowa, 2 - statek rzeczny, 3 - kraj w Azji, 4 - cukierek, 5 - nie orzeł, 6 - murar-
ska skrzynia, 7 - starogrecki rynek, 8 - hiszpańska wyspa, 9 - nasz sąsiad, 15 - gliniany instrument, 
16 - klątwa kościelna, 18 - in. magierka czapka wojskowa, 19 - hydropłat, 20 - in. batat, 21 - uzdro-
wisko nad Rabą, 22 - za-
razek, 23 - np. pietruszki, 
30 - poborowy, 31 - agre-
sja, 32 - przeszkoda, 33 - 
dawniej statek, 34 - gruba 
gałąź, 35 - podwalina, 36 - 
narząd chwytny ośmior-
nicy, 37 - in. obornik, 38 
- pierwowzór ornamentu.

Po rozwiązaniu krzy-
żówki należy odczytać 
hasło wg podanego szy-
fru. Pierwsza cyfra szy-
fru to numer wyrazu po-
ziomego. Druga cyfra 
szyfru oznacza pozycję 
litery w danym wyrazie. 
Rozwiązaniem jest hasło: 
13/341/1*10/2-25/1-29/5-

27/2 11/1-26/4-40/4 1/3-

28/3-42/1-44/4-29/8-

42/4

KRZYŻÓWKA (34)KINO MAZOWSZE

SOCHACZEWSKA
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Agnieszka Poryszewska

Ponieważ w tym roku obcho-
dzimy sześćsetną  rocznicę 
wypowiedzenia w Sochacze-
wie przez Zawiszę Czarnego 
wojny Zakonowi Krzyżackie-
mu, impreza miała wyjąt-
kowo uroczysty charakter. 
Przebiegała ona oczywiście  
w ramach „Sochaczewskiego 
Lata” i objęta została honoro-
wym patronatem burmistrza 
Piotra Osieckiego.

Jej pierwszy dzień – „ry-
cerski” był wyjątkowo udany. 
Już od wczesnego popołudnia 
teren dawnego zamkowego 
przygródka (dzisiejszej musz-
li koncertowej i parku przy 
ul. Traugutta) tętnił życiem. 
Wioska rycerska, treningi i 
walki rycerskie, gry, zabawy 
oraz szereg stoisk tematycz-
nych przyciągały publiczność. 
Podzamcze zapełniło się też 
małymi wojami i księżniczka-
mi. Jeżeli chodzi o dzieci, hi-
storyczna tematyka okazała 
się prawdziwym strzałem w 
dziesiątkę.   

Przed szóstą pojawił się 
główny gość festynu – Zawi-
sza Czarny z Grabowa, któ-
remu towarzyszył okaza-
ły orszak. Bardzo mocnym 
punktem całego wydarze-
nia był realizm. Organizato-
rzy i zaproszeni przez nich 
goście przywiązali dużą 
wagę do szczegółów. Stro-
je rekonstruktorów w naj-
drobniejszych detalach od-

zwierciedlały średniowieczne 
realia. Warto tu podkreślić, 
że odnosiło się to zarówno do 
pierwszoplanowych posta-
ci czyli rycerstwa, jak i zwy-
kłych mieszczan. 

Po godz. 21 Zawisza 
Czarny został uroczyście 
wprowadzony na zamek. 
Odbyła się też średniowiecz-
na parada, ognisko z kiełba-
skami, opowieści zamkowe. 
Stowarzyszenia L’ombelico 
del Mondo i CZ-ART przy-
gotowały pokazy bębniarskie 
i fi reshow. 

Drugi dzień zapowiadał 
się równie ciekawie. Niestety 
około godz. 14 zaczęło padać 
i nie udało się zrealizować 
wszystkich punktów progra-
mu. Hartem ducha wykaza-
li się rycerze, którzy, mimo 
niesprzyjających warunków, 
przeprowadzili kilka pokazo-
wych walk i scenek rodzajo-
wych. Sporo działo się w sa-
mych ruinach zamku. Trwał 
tam Pierwszy Powiatowy Jar-
mark Pozarządowy zorgani-
zowany przez Porozumienie 
Organizacji Pozarządowych 
Powiatu Sochaczewskiego 
oraz Fundację Autonomia. 
Swoje osiągnięcia prezento-
wało kilkanaście organizacji i 
stowarzyszeń. Na odwiedza-
jących jarmark czekał też po-
częstunek. 

Obszerną fotogalerię z 
tego wydarzenia znajdą pań-
stwo na stronie www.zie-
mia-sochaczewska.pl.

Wojna wypowiedziana w deszczu
Czwartą edycję imprezy stowarzyszenia „Nasz Zamek”: „Zawisza Czarny nad Bzurą - Sochaczewskie Spotkania z Historią” 
podzielić można na dwie części. Sobota to wielki sukces organizatorów. W niedzielę Zawisza przegrał z pogodą. 

Festyn bardzo podobał się dzieciom. Podzamcze zapełniło się małymi wojownikami

Smocza Kompania przed walką Historyczne metody wytwarzania rękodzieła

Główny gość imprezy Zawisza Czarny z GrabowaWidowiskowe treningi rycerskie
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Jak wyglądała w Socha-
czewie sytuacja przed 4 
czerwca 1989 r. Czy „So-
lidarność” wpływała ja-
koś na mieszkańców, aby 
ich zachęcić do głosowa-
nia na opozycyjnych kan-
dydatów?

W 89 roku obok miej-
skich struktur NSZZ „So-
lidarność” zawiązał się 
Komitet Obywatelski „Soli-
darność” . W jego skład we-
szły takie postacie jak Maria 
Gołkowska, Juliusz Hugo-
-Bader, Wojciech Repsz, An-
drzej Seniuk, Hanna Królo-
wa, Andrzej Adamczyk, Ola 
Szymaniak i wielu innych. 

Jaką rolę odegrał Komitet 
Obywatelski?

Przede wszystkim jego 
członkowie kolportowali mate-
riały wyborcze na rzecz kandy-
datów „Solidarności”, agitowali 
na spotkaniach. Wszyscy wiemy, 
jaki przyniosło to efekt. „Solidar-
ność” wzięła wszystkie mandaty 
przewidziane dla opozycji.

Dosyć szybko rząd Ta-
deusza Mazowieckiego 
doszedł do wniosku, że 
zmiany we władzach cen-
tralnych nie wystarczą i 
trzeba stworzyć nowe sa-
morządy.

Ustawa o samorządzie tery-
torialnym powstała na począt-
ku 1990 r., a na ostatnią niedzielę 
maja wyznaczono termin wy-
borów samorządowych. To był 
wielki przełom, zupełnie inne 
podejście do kierowania spra-
wami na najniższym szczeblu. 
Wcześniej rady narodowe były 
organami państwa zarządzany-
mi odgórnie. Pamiętam takie 
zdarzenie z lat 80., kiedy rada So-
chaczewa sprzeciwiła się przyję-
ciu budżetu dla miasta przygoto-
wanego „na górze”. Wywiązała 
się wielka afera, bo to była rzecz 
nie do pomyślenia.

A wracając do wyborów 
samorządowych, jak do 
nich przygotowywał się 
Komitet Obywatelski?

Bodajże na początku kwiet-
nia zorganizowaliśmy w domu 
kultury spotkanie dla wszyst-
kich, którzy chcieliby starto-
wać w wyborach, albo działać 
na rzecz samorządu. Przyszło 70 
czy 80 osób. Wtedy też odbyły się 
swego rodzaju prawybory w Ko-
mitecie Obywatelskim. Wiado-
mo było, że miasto podzielono 
na 21 jednomandatowych okrę-
gów wyborczych, a więc w każ-
dym z nich trzeba było wystawić 
kandydatów „Solidarności” i tak 
się też stało.

Po czym okazało się, że w 
komplecie znaleźliście się 
w Radzie Miejskiej I kaden-
cji. Pamięta Pan, kiedy od-
była się pierwsza sesja?

Pamiętam, że ok. 15 czerw-
ca otrzymaliśmy nominacje na 
radnych, a pierwszą sesję zapo-
wiedziano na początek lipca. 
Porządek obrad zawierał dwa 
punkty: przedstawienie stanu 
miasta i ukonstytuowanie się 
rady.

I pan został przewodniczą-
cym. Czy wyboru dokona-
no w drodze głosowania, 
czy w inny sposób?

Odbyło się głosowanie.

A pamięta pan, iloma gło-
sami Pan zwyciężył i czy 
byli jacyś kontrkandyda-
ci?

Dokładnych wyników nie 
pamiętam. Wiem natomiast, że 
wybrano też dwoje wiceprze-
wodniczących: Marka Gołkow-
skiego i Agnieszkę Tomaszewską.

A jak wyglądał raport o 
stanie miasta? 

To było coś, co uświado-
miło nam, z czym będą musia-
ły zmierzyć się nowe władze. 
Okazało się bowiem, że budżet 
dla Sochaczewa na 1990 rok 
został wykonany w kwietniu. 
Kasa miejska była pusta. Mia-
sto dryfowało. Problem pole-
gał na tym, że o ile ustawa o 
samorządzie już obowiązywa-
ła, o tyle przepisy o fi nansach 
publicznych miały wejść w ży-

cie 1 stycznia 1991 r. Do tego 
czasu musieliśmy działać na 
poprzednich zasadach.

To jak Sochaczew funkcjo-
nował przez te kilka mie-
sięcy?

Jeśli do budżetu spływały ja-
kieś pieniądze, były regulowane 
najważniejsze zobowiązania, ale 
o poważniejszych przedsięwzię-
ciach czy inwestycjach nie było 
mowy. Pamiętam, że większy 
zastrzyk fi nansowy pojawił się w 
październiku. To nam pozwoliło 
jakoś zakończyć rok fi nansowy.

To musiało być niezwykle 
trudne. Bo z jednej stro-
ny euforia, smak wielkie-
go zwycięstwa, a z drugiej 
fi nansowy i organizacyjny 
dramat.

Rzeczywiście tak było, ale 
postanowiliśmy ten czas wyko-
rzystać na przygotowanie doku-
mentów niezbędnych do funk-
cjonowania miasta. Przypomnę, 
że mieliśmy jedynie ustawę o sa-
morządzie. Resztę musieliśmy 
zrobić sami. Powstał więc statut 
miasta, regulaminy pracy urzę-
du i podległych instytucji. Była 
jeszcze jedna istotna sprawa. 
Wspominana ustawa dawała 

miastu możliwość uwłaszczenia 
się na majątku, jakim dyspono-
wał. Były to np. Przedsiębior-
stwo Gospodarki Komunalnej 
czy przedszkola. Żeby to jednak 
zrobić, trzeba było wykonać ko-
losalną pracę, m.in. udokumen-
tować tytuł prawny miasta do 
tego majątku. Pamiętam, że zaj-
mował się tym Jan Wasilewski i 
mimo wielkiego zaangażowa-
nia i ogromu pracy, zajęło mu to 
dużo czasu.

Ale zanim rozpoczęły się 
prace legislacyjne, rada 
wybrała władze wykonaw-
cze - burmistrza i jego za-
stępców.

Odbyło się to na drugiej z 
kolei sesji. W tym miejscu należy 
przypomnieć, że nie było wtedy 
bezpośrednich wyborów wójtów 
i burmistrzów, a poza tym wła-
dza wykonawcza była nieco ina-
czej skonstruowana. Burmistrz, 
jego dwóch zastępców, czterech 
członków rady tworzyło sied-
mioosobowy zarząd, a wraz ze 
skarbnikiem i sekretarzem sta-
nowili faktyczny organ wyko-
nawczy samorządu miejskiego. 
Kompetencje rady były więc nie-
współmiernie większe w stosun-
ku do obecnego stanu. 

Na pewno pamięta Pan ten 
pierwszy skład.

Burmistrzem został Grze-
gorz Rosiak, jego zastępcami 
Mieczysław Kuciński i Lucy-
na Michejda, a członkami za-
rządu: Krzysztof Wasiak, Józef 
Kopala, Jan Wasilewski i Ja-
nusz Chodakowski. Również 
w tym czasie obsadzono zupeł-
nie nowe stanowiska skarbni-
ka i sekretarza miasta. Pierw-
sze objęła pani Jolanta Brzóska, 
drugie - Andrzej Wierzbic-
ki. Obie te osoby pełnią swoje 
funkcje do dziś. 

Nie przetrwał natomiast 
zarząd miasta i prezydium 
rady. Po kilku miesiącach 
nastąpiła zmiana na sta-
nowisku burmistrza. Grze-
gorza Rosiaka zastąpił wi-
ceburmistrz Mieczysław 
Kuciński. Pamięta Pan dla-
czego?

Grzegorz Rosiak niewie-
le wcześniej skończył studia. 
A doświadczenie zawodowe 
było bardzo potrzebne na tym 
stanowisku i rada dostrze-
gła te mankamenty. W ślad za 
ową zmianą poszła nominacja 
na zastępcę burmistrza Piotra 
Ostromęckiego, a po dwóch 

latach stanowisko Lucyny Mi-
chejdy zajął Tomasz Ciesiel-
ski. Z zarządu miasta odszedł 
z kolei Janusz Chodakowski, a 
zastąpił go Jan Gubański. Po 
roku pracy opuścił nas tak-
że wiceprzewodniczący rady 
Marek Gołkowski, który wy-
jechał na placówkę dyploma-
tyczną. Do prezydium rady 
wybrano wtedy Jacka Za-
wadzkiego. 

Pamięta Pan, ile wynosiła 
wówczas dieta radnego? 

Za sesję rady jej członkowie 
dostawali po 17 zł, posiedzenie 
komisji wyceniono na 15 zł. Ja, 
jako przewodniczący rady, do-
stawałem ryczałt w wysokości 
200 zł, a członkowie zarządu po 
150 zł. Sądzę, że obecnie czyn-
nik fi nansowy ma dużo więk-
sze znaczenie. Kiedyś nierzadko 
radni rezygnowali z należnych 
im pieniędzy i pełnili swoje 
funkcje społecznie. 

A sesje rady trwały czasa-
mi po kilkanaście godzin. 
Dla obserwatorów czy 
dziennikarzy to były cięż-
kie godziny.

A ja uważam, że tak powin-
no być. Wtedy wszyscy uczyli-
śmy się samorządności, godzina-
mi rozprawialiśmy o najlepszych 
rozwiązaniach. Każdy mógł się 
wypowiedzieć w interesującej 
go kwestii, dlatego trochę się dzi-
wię, że dzisiaj sesje odbywają się 
w tak ekspresowym tempie.

Gdyby miał Pan podsumo-
wać tę pierwszą kadencję 
samorządu, to co uważa 
Pan za największy sukces.

Nie wiem, czy można to na-
zwać sukcesem, ale na pewno 
jednym z najważniejszych dzia-
łań było uporządkowanie kwe-
stii wody. Okazało się bowiem, 
że w Sochaczewie kończą się jej 
zapasy.

Jak to możliwe?
Dzisiaj jest to może nie do 

pojęcia, ale 25 lat temu nie wy-
dawano ludziom pozwoleń na 
podłączenie się do wodociągu, 

Praca na rzecz samorządu b
W czerwcu obchodziliśmy ćwierćwiecze wolnej Polski, w maju przyszłego roku minie 25 lat samorządu miejskiego.  
Jak wyglądały przygotowania do tego wydarzenia w Sochaczewie i czym musiał zajmować się wtedy samorząd, 
z Pawłem Gralakiem, pierwszym przewodniczącym Rady Miejskiej Sochaczewa rozmawia Jolanta Śmielak-Sosnowska.

Mam wrażenie, jakby historia zatoczyła koło - mówi Paweł Gralak
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REKLAMA

bo skończyły się możliwości 
poboru wody. Były dwa ujęcia 
- jedno w Boryszewie, drugie 
za mostem i to wszystko. Na 
początku 1991 r., kiedy wiado-
mo było, że Chemitex wygasza 
swoją produkcję, miasto do-
stało szansę na przejęcie wody 
pitnej z ujęć brochowskich. 
Wymagało to zmodernizo-
wania stacji uzdatniania wody 
w Chodakowie i budowy ma-
gistrali Chemitex - Centrum. 
Było to pierwsze duże zadanie 
realizowane ze środków wła-
snych.

Jakie jeszcze decyzje rady 
utkwiły Panu w pamięci?

Jedną z pierwszych decy-
zji rady było powołanie ga-
zety samorządowej. Jak wi-
dać „Ziemia Sochaczewska”, 
mimo różnych zawirowań, 
przetrwała do dziś. Podjęli-
śmy również uchwałę o po-
wołaniu Dni Sochaczewa i 
funduszu stypendialnym dla 
najzdolniejszych uczniów. Na-
wiązaliśmy kontakty partner-
skie z Gródkiem Podolskim i 
bardzo mnie cieszy, że prze-
trwały one ponad dwie deka-
dy. Były również ważne kwe-

stie majątkowe. O ile dobrze 
pamiętam, w 1992 r. przejęli-
śmy szkoły, co było wtedy no-
watorskim posunięciem. W 
obliczu likwidacji Chemite-
xu miasto wzięło też na siebie 
przejęcie zakładowego osiedla 
mieszkaniowego, klubu spor-
towego, domu kultury w Cho-
dakowie. Drugi potężny za-
kład, Boryszew-Erg, chciał się 
prywatyzować, ale tylko na 
majątku produkcyjnym. W 
związku z tym miasto stało się 
właścicielem kolejnego domu 
kultury i ośrodka wypoczyn-
kowego w Koszelówce.

A inwestycje?
Zastaliśmy rozpoczę-

te dwie budowy - hali sporto-
wej na Orkanie i Szkoły Pod-
stawowej nr 6 przy ul. Staszica 
(obecnie Gimnazjum nr 2). 
Podczas naszej kadencji zo-
stały zakończone. Kiedy za-
częliśmy funkcjonować na 
normalnych zasadach fi nan-
sowych, powstał budynek so-
cjalny na osiedlu Korczaka, 
sala gimnastyczna przy Szkole 
Podstawowej nr 3. Mocno za-
biegaliśmy również o budowę 
szpitala. Byliśmy w tej spra-

wie nawet w sejmie. Obieca-
no nam wtedy, że fundusze na 
ten cel zostaną zwiększone w 
1994 r. Skanalizowaliśmy więc 
przyszły szpital i jego otocze-
nie, odprowadzając ścieki ru-
rociągiem do oczyszczalni w 
Trojanowie, budując przy oka-
zji piesze przejście nad Bzurą 
(tzw. kładkę). Było to zadanie 
warunkujące oddanie nowego 
szpitala.

Mam wrażenie, jakby hi-
storia zatoczyła koło, bo po 
25 latach samorząd zajmu-
je się podobnymi sprawami. 
Trwa właśnie wielka inwe-
stycja kanalizacyjna, budo-
wa sali gimnastycznej, zano-
si się na remont obiektów na 
Orkanie i nawet kładka przy 
ul. Staszica przeszła ostatnio 
remont.

Ja bardzo doceniam to, co 
robiły samorządy kolejnych 
kadencji. Nawet jeśli można 
coś było zrobić lepiej albo ina-
czej, nie zmienia to faktu, że 
Sochaczew zmienia się z roku 
na rok i to zdecydowanie na 
lepsze.

Mieszkańcom nie wystar-
czyło to, co zrobiliście. W 

kolejnych wyborach oby-
watele całego kraju poka-
zali „Solidarności” czer-
woną kartkę.

Taka sytuacja była do 
przewidzenia. Ludzie ocze-
kiwali, że jak przyjdzie nowa 
władza, to znikną ich wszyst-
kie problemy, tymczasem kło-
potów przybywało. Na skutek 
likwidacji bądź prywatyzacji 
zakładów pojawiło się wiel-
kie bezrobocie, przyszła in-
fl acja, a do tego na obywateli 
spadł obowiązek podejmowa-
nia decyzji w sprawach, które 
dotychczas załatwiało za nich 
państwo. To ich zniechęciło, a 
za całą sytuację winą obarczy-
li nowy rząd i samorządy w te-
renie.

Czy w związku z tym żału-
je Pan, że podjął się prze-
wodzenia pierwszej ka-
dencji Rady Miejskiej?

Pamiętam to jako wspa-
niałe doświadczenie życiowe. 
Praca na rzecz naszej społecz-
ności to był zaszczyt, szcze-
gólnie dla mnie, osoby, której 
przodkowie byli sochaczewia-
nami co najmniej od dwóch 
stuleci.

du była zaszczytem

Z dniem 1 stycznia przy-

szłego roku zmienią się za-
sady wydawania dowodów 
osobistych. M.in. nie będą 
już wydawane dowody bez-

terminowe. Wszystkie będą 
miały ważność 5 lub 10 lat.

Zgodnie z obecnie obowiązu-
jącymi zasadami, osoby któ-
re ukończyły 65 rok życia mają 
prawo do otrzymania dowo-
du bez określonego terminu 
ważności. Z tej możliwości ko-
rzystało wielu Polaków, jak się 
okazuje przysparzając tym so-
bie tylko problemów. Odnoto-
wano sytuacje, w których banki 
blokowały klientom środki na 
koncie, kiedy ci nie mogli podać 
daty ważności swojego dowo-
du. Podczas procedury zakupu 
biletów,  tanie linie lotnicze tak-
że wymagają podania terminu 
ważności dokumentu.

Inną zmianą, jaka doty-
czy nowych dowodów oso-
bistych, jest zastąpienie 
informacji o miejscu zamel-
dowania informacją o oby-
watelstwie.

- Wszystkie dokumenty 
wydane na starych zasadach 
zachowają ważność - zapew-
nia Paweł Majcher, rzecznik 
prasowy Ministerstwa Spraw 
Wewnętrznych. - Nie będzie 
przymusu wymiany dowodów 
bezterminowych. Starsze oso-
by same zdecydują, czy dowód 

osobisty wydawany na nowych 
zasadach jest im potrzebny.

Zgodnie z polskim prawem 
posiadanie dowodu osobiste-
go jest obowiązkiem. Grzywna 
za brak dowodu może wynieść 
nawet 5000 zł. Mimo to szacu-
je się, że aktualnie około półto-
ra miliona Polaków ma dowód 
pozbawiony ważności. W ta-
kim przypadku, teoretycznie, 
nie są w stanie odebrać paczki 
z poczty, wziąć kredytu, zało-
żyć konta w banku, czy wyje-
chać za granicę. Najczęstszymi 
przyczynami nieważności do-
wodu jest nieaktualny adres za-
meldowania lub uszkodzenie 
dokumentu.

Państwo nakłada na nas 
obowiązek dopilnowania, żeby 
dowód osobisty był aktualny. 
W myśl przepisów, które we-
szły w życie w 2013 roku, za nie-
dopatrzenie grozi kara grzyw-
ny do 5000 zł. Taka sama kara 
grozi za przetrzymywanie cu-
dzego dowodu osobistego. W 
przypadku utraty lub zgubie-
nia dowodu na wyrobienie no-
wego mamy miesiąc. Należy 
przy tym pamiętać, że ta pro-
cedura trwa czasem do 30 dni. 
Zgubiony dowód warto szyb-
ko zastrzec. Uniemożliwi to np. 
wzięcie przez kogoś kredytu na 
nasze nazwisko.

Wyrobienie nowego do-
wodu pozostanie bezpłatne.

Sebastian Stępień

Działający przy sochaczew-
skim ratuszu hufi ec pracy 

stale poszerza swoją ofer-
tę. Tym razem rozpoczął 

on realizację programu 

„Gwarancje dla młodzie-

ży”, współfi nansowanego 

ze środków UE.

Z bezpłatnych szkoleń i 
kursów korzystać mogą 
osoby w wieku od 18 do 24 
lat.  Jak poinformowała nas 
Kamila Gołaszewska-Ko-
tlarz z OHP, Punkt Pośred-
nictwa Pracy i Młodzieżo-
we Centrum Kariery cały 
czas otwarte są na pomoc 
dla osób niepracujących lub 
nieuczących się. Jego pra-
cownicy zdają sobie sprawę 
z tego, że niektórym gru-
pom społecznym, jak np. 

absolwentom, szczególnie 
trudno jest znaleźć pracę. 

- Czekamy na osoby, któ-
re ukończyły szkoły, poczy-
nając od podstawówek, przez 
gimnazja, szkoły średnie i za-
wodowe, aż do uczelni wyż-
szych. Zapraszamy absol-
wentów, nie posiadających 
kwalifi kacji, doświadczenia 
lub jeśli ich umiejętności nie 
są dostosowane do potrzeb 
rynku pracy, czyli właściwie 
wszystkich, którzy nie mogą 
znaleźć zatrudnienia - mówi. 

Osoby zainteresowane 
wzięciem udziału w progra-
mie prosimy o zgłaszanie 
się do Punktu Pośrednic-
twa Pracy w Sochaczewie, 
mieszczącego się w Urzę-
dzie Miasta, przy ul. 1 Maja 
16, pokój nr 4-parter. (ap)

Podnieś kwalifi kacje 
z sochaczewskim OHP

Koniec bezterminowych 
dowodów osobistych
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USŁUGI
  Vertal- żaluzje  - werticale
-rolety materiałowe
-rolety antywłamaniowe, 
moskitiery.
Producent, montaż, VAT, 
tel. 602-736-692, 
512-342-751.

ZS-1

  Złomowanie pojazdów, 
zaświadczenia, odbiór, 
gotówka, 
tel. 46 861-94-66.

ZS-2

  „VIDEOCOLOR” 
WIDEOFILMOWANIE, 
HD, FOTOGRAFOWANIE, 
WESELA, PLENERY, 
TEL. 501-350-075.

ZS-3 B,D

  Usługi hydrauliczne 
kompleksowo. Nowoczesne 
technologie, przyłącza 
wodno-kanalizacyjne, 
wykopy mini koparką. 
Konkurencyjne ceny. 
Zapraszam - Zakład  
Instalacji Sanitarnych, 
tel. 601-154-847.

ZS-9

  Pranie dywanów 
i tapicerek, 
tel. 608-582-751, 
46 863-57-55.

ZS-11 B,R

  ROLETY, ŻALUZJE, 
VERTICALE, MOSKITIERY, 
MARKIZY, REFLEKSOLE. 
DARMAR Sochaczew, 
ul. Kochanowskiego 60 

(„Merkury”). Największy 
wybór! Najniższe ceny! 
www.darmar-sochaczew.pl 
tel. 46 862-86-07, 
602-459-904.

ZS-15

  Naprawa RTV, AGD, 
elektronarzędzia, Wojska 
Polskiego 42 A, 
tel. 602-623-007.

ZS-19

  Wylewki agregatem, 
tel. 511-440-509.

ZS-29 R,B

  Zakład usługowy 
Wojenka, układanie 
glazury, terakoty, kominki, 
docieplenia, wykończenia 
wnętrz. Solidnie, 
tel.604-166-988.

ZS-62 B

  AGD lodówki, 
tel. 601-344-139.

ZS-73

  Cyklinowanie bezpyłowe, 
tel. 666-088-518.

ZS-85

  Dachy - krycie papą 
i izolacje tarasów, 
tel. 783-680-749.

ZS-298

  Dachy kryjemy blachą, 
papą, ocieplanie 
budynków, podbitki, 
tel. 604-182-211.

ZS-308

  Usługi hydrauliczne, 
tel. 662-480-962.

ZS-402 R

  Rozdrabnianie gałęzi 
rębakiem, wycinka 
zakrzaczeń, 
tel. 667-732-751.

ZS-430

  Naprawa automatycznych 
skrzyń biegów, 
Piotr Michalak, 
tel. 501-461-936.

ZS-487

  Serwis AGD, naprawa, 
pralek, zmywarek, piekarni-
ków, kuchni elektrycznych, 
tel. 667-601-900.

ZS-623

DROBNE   Wykonywanie przyłączy 
kanalizacyjnych, przydo-
mowe oczyszczalnie tanio 
i profesjonalnie, 
tel. 609-195-197.

ZS-649 B

  Produkcja ogrodzeń 
betonowych i kręgów, 
montaż ogrodzeń, 
tel. 602-237-335.

ZS-652

  Schody, wyrób, montaż, 
tel. 730-219-222.

ZS-671 B

  Usługi minikoparką, 
tel. 502-274-771.

ZS-674

  Cyklinowanie, 
układanie parkietu, 
tel. 501-249-461.

ZS-680

  Wykonanie instalacji 
elektrycznej, odgromowej, 
pomiary elektryczne, 
tel. 604-873-847.

ZS-689

  OGRODY projekt, wykona-
nie, systemy nawadniające, 
odwodnienia, 
tel. 698 668 468, 
www.architekturaogrodu.pl 

ZS-695 B

  KOSTKA BRUKOWA - 
projektowanie 
- sprzedaż - wykonanie, 
tel. 698 668 468.

ZS-696 B

  Glazura, terakota, 
remonty, solidnie 
tel. 602-670-035.

ZS-790

  Układanie kostki brukowej, 
tel. 793-333-712.

ZS-816

NIERUCHOMOŚCI
  Kwatery pracownicze, 
tel. 602-762-527, 
606-989-590.

ZS-16 B

  Sprzedam mieszkanie 49 m², 
M-3, III piętro, z piwnicą, 
balkonem, ul. Piłsudskiego, 
tel. 663-561-859, 
508-199-979.

ZS-648

  Do wynajęcia plac 7500 m², 
Sochaczew 
ul. Towarowa 
róg Licealnej, 
tel. 501-044-546.

ZS-751 B

  Tanio sprzedam działkę 
budowlaną 1100 m² 

w okolicy Sochaczewa, 
tel. 514-841-313.

ZS-752

  Sprzedam 
działkę 
budowlaną 1038 m² 

w Kozłowie Biskupim, 
tel. 502-122-340.

ZS-766

  Do wynajęcia 
mieszkanie 2-pok, II p. 
w centrum Sochaczew, 
tel. 505-912-829.

ZS-781

  Kawalerka 
do wynajęcia
po remoncie umeblowana, 
I piętro, Sochaczew, 
tel. 668-783-403.

ZS-783

  Sprzedam mieszkanie 
lub zamienię 
na mniejsze M-4, 63 m², 
tel. 46 862-60-93.

ZS-784

  Sprzedam mieszkanie 
37 m², IV piętro w centrum 
Sochaczewa,
tel. 600-757-314.

ZS-787

  Sprzedam działki 
budowlane 
o powierzchni 3000 m², 
3 km od centrum 
Sochaczewa, 
woda, prąd, 
tel. 503-528-645.

ZS-788

  Pokój do wynajęcia, 
tel. 798-689-975.

ZS-795

  Sprzedam 
domek 

holenderski (3x9) pełne 
wyposażenie, tanio, 
tel. 600-361-267.

ZS-809

OGŁOSZENIA

Kancelaria Nieruchomości Wiesław Krześniak
sprzeda po okazyjnych cenach działki w miejscowościach

Regulowanie stanów prawnych nieruchomości  Doradztwo na rynku nieruchomości
Bliższe informacje uzyskają Państwo na stronie internetowej kancelarii www.knwk.pl
lub pod nr. telefonu 606 887 650

- Adamowa Góra, gm. Młodzieszyn
- Orłów, Białynin Nowy, gm. Nowa Sucha
- Kolonia Bolimowska, gm. Bolimów
- Stare Budy, gm. Młodzieszyn
- działki budowlane w miejscowości Żukówka, 
   i Altanka, gm. Sochaczew

- budynki mieszkalne na terenie gm. Nowa Sucha 
   oraz Sochaczew
- lokale mieszkalne oraz lokale usługowe 
   w Sochaczewie
- lokal i mieszkania w Sochaczewie ul. Pocztowa

 UKŁADANIE 
KOSTKI BRUKOWEJ

 WYNAJEM 
MASZYN 

DO UKŁADANIA


604 66 55 92
668 80 81 89
(46) 863 38 16

Instalacje
elektryczne

 usuwanie awarii 
 domy 
jednorodzinne i obiekty.

Tanio i solidnie 
tel. 534304308

ZS-66

Instalacje 
hydrauliczne

 kotłownie c.o., 
usuwanie awarii: domy 
jednorodzinne i obiekty. 

Tanio i solidnie 
tel. 534-304-308

ZS-67

Firma Sonoco - Alcore, lider w produkcji tulei i szpul 
papierowych, będąca częścią globalnego koncernu 
Sonoco, prowadzi rekrutację na stanowisko:

Operator Maszyn / Mechanik Maszyn
Miejsce pracy: Feliksów k. Sochaczewa

Za co będziesz odpowiedzialny?
* Pracę na linii produkcyjnej, przy produkcji tulei papierowych 
* Dbanie o prawidłowy przebieg procesu produkcji,
* Regulację i obsługę maszyn do wyrobu tulei papierowych,
* Terminową realizację zadań,
* Prace mechaniczne.
Czy spełniasz poniższe kryteria?
* Masz co najmniej 2 letnie doświadczenie w pracy w fi rmie o profi lu produkcyjnym,
* Posiadasz wiedzę z zakresu mechaniki maszyn i urządzeń,
* Odznaczasz się bardzo dobrą organizacją pracy, skrupulatnością, dokładnością, 
* Umiesz pracować w zespole,
* Jesteś dyspozycyjny  (praca w systemie dwuzmianowym),
* Masz motywację do pracy.
Co oferujemy w zamian:
* Pracę w stabilnej, międzynarodowej fi rmie,
* Zatrudnienie w oparciu o umowę o pracę,
* Prywatną opiekę medyczną,
* Świadczenia ZFŚS,
* Atrakcyjne wynagrodzenie adekwatne do posiadanych kwalifi kacji.

Jeśli spełniasz powyższe kryteria i zainteresowało Cię nasze ogłoszenie prześlij swoje CV na adres: 
ewelina.kosmalska@sonoco.com

 lub pozostaw CV w siedzibie firmy z dopiskiem „Rekrutacja Operator Maszyn” adres: Feliksów 46 A, 96 - 500 Sochaczew
Jednocześnie informujemy wszystkich kandydatów, że bez poniższego oświadczenia oferta pracy nie będzie rozpatrywana. 

Zastrzegamy sobie prawo odpowiedzi tylko na wybrane oferty. 
„Wyrażam zgodę na przetwarzanie moich danych osobowych zawartych w mojej ofercie pracy dla potrzeb niezbędnych do realizacji 
procesu rekrutacji zgodnie z Ustawą z dn. 29.08.1997 roku o ochronie danych osobowych (Dz.U. z 2002 r. nr 101, poz.926, ze zm)”

ZS-759

HURTOWNIA 
ALUMINIUM

LUBIEJEW 3D
96-500 SOCHACZEW

531-788-788

ZS-793 

HURTOWNIA 
POLIWĘGLANU
LUBIEJEW 3D
96-500 SOCHACZEW

604-363-144

ZS-794 
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Kupon dla szukających pracy
Imię: ....................................................................................................
Nazwisko: ..........................................................................................
Treść: ..................................................................................................
...............................................................................................................
Tel:........................................................................................................

PODEJMĘ PRACĘ
 Rencistka, dyspozycyjna, uczciwa, w średnim wieku podejmie 
pracę w sklepie, w gastronomii, opieka, stróżowanie, itp., 
tel. 669-829-964

LARYNGOLOG

ALERGOLOG

Dr hab. n. med. 
Andrzej Wojdas

■ Konsultacje i porady
■ Badania endoskopowe
    krtani, nosa i zatok
■ Tympanometria
■ Echografia zatok
■ Testy i odczulanie alergii
■ Spirometria

Sochaczew

ul. Żeromskiego 41 A lok. 22

(NZOZ ,,Almed” I piętro)

Przyjęcia
we wtorki i piątki 17 - 20.

Zapisy

46 862-88-92, 

501-44-03-22

KOMPLEKSOWA 

REHABILITACJA 

MEDYCZNA

Sławomir Wojdas
 usprawnianie funkcjonalne 
   metoda PNF
 rehabilitacja neurologiczna 
   i ortopedyczna
 terapia manualna
 masaż leczniczy 
   (segmentalny)
 rozciąganie 
   i autorozciąganie mięśni
 gimnastyka korekcyjna
 Kinesiotaping 
   oraz plastrowanie sztywne

Dojazd do domu
Sochaczew i okolice

Kontakt:

tel. 536-965-706
ZS-6

 rozliczenia roczne - PIT

 księgowość fundacji i stowarzyszeń
 rozliczenie płacowe i ZUS
 doradztwo podatkowe
 wyliczenie zwrotu VAT
 od materiałów budowlanych

pn - pt      8-19
sob    12-19

NZOZ Przychodnia Specjalistyczna
świadczenia również 

w ramach NFZ 
w Poradniach

● Okulistyczna,
   badanie pola widzenia
● Laryngologiczna, 
   badanie słuchu
● Ginekologiczna,
   leczenie nadżerek,
   cytologia, wkładki
● Urologiczna, urofl ometria
● Dermatologiczna,
   badanie i leczenie znamion

oraz pozostałe w Poradniach:
● Ortopedyczna, USG
● Kardiologiczna,
   EKG, ECHO
● Alergologiczna, testy,
   spirometria, 
● USG - Doppler,
   jamy brzusznej,
   tarczycy węzłów chłonnych,
   urologiczne,
   ginekologiczne,
   ECHO serca, ortopedyczne
● Reumatologiczna
● Gastrologiczna
● Neurologiczna
● Endokrynologiczna
● Diabetologiczna
● Chirurgia ogólna
   i naczyniowa

Ul. Piłsudskiego 16/2A 

(budynek 

JW. Construction)

Rejestracja: 

46 880-70-70 

lub 46 880-70-71

508-351-528

  Do wynajęcia mieszkanie 
2 pokojowe po remoncie, 
umeblowane, 
tel. 502-702-485.

ZS-810

  Sprzedam mieszkanie 
37 m², Sochaczew, 
2 pokoje, kuchnia, 
łazienka + wc, balkon, 
piwnica, 
cena do uzgodnienia, 
tel. 604-463-124.

ZS-811

  Sprzedam 
działkę budowlaną 935 m² 

Kuznocin Górny 
- Sochaczew, 
tel. 609-261-389.

ZS-813

  Sprzedam działkę 1000 m², 
tel. 730-080-940.

ZS-814

  Wynajmę
2 pokoje z kuchnią 
w domu prywatnym, 
tel. 780-044-064.

ZS-817

  Sprzedam działkę 
budowlano-rolną, 9 zł/m², 
tel. 692-728-479.

ZS-822

  Pilnie sprzedam 
nowy dom
 stan surowy otwarty 
150 m² + 75 m² poddasze 
na działce 850 m² 

ogrodzonej + 2 garaże 42 m² 

w Kozłowie Biskupim 
przy stacji Kornelin, 
tel. 664-052-912 
cena do uzgodnienia.

ZS-823

  Sprzedam 63 m², IV p, 
tel. 514-154-043.

ZS-824

  Do wynajęcia 
mieszkanie, 
tel. 668-063-702.

ZS-826

  Sprzedam lub wynajmę 
mieszkanie M-5, 
w Sochaczewie, 
tel. 605-419-075.

ZS-827

  Do wynajęcia 
mieszkanie M-3, 
parter w Sochaczewie, 
tel. 605-419-075.

ZS-828

  Sprzedam działki 
budowlane 1200 m² 

i 3000 m² w Sochaczewie, 
tel. 509-732-616.

ZS-830

  Tanio sprzedam mieszkanie 
37,2 m² (dwa pokoje) 
ul. Staszica 52 A, 
tel. 885-712-142.

ZS-831

  Sprzedam 
gospodarstwo 4 ha 
w całości 
lub oddzielnie ziemię 
tel. 660 938 359

ZS-834

ZDROWIE
  Centrum Stomatologiczne 
„Eldent”, ul. 15 Sierpnia 1, 
862-50-61, pon.-pt. 9-19, 
sob. 9-12. Ortodoncja, 
protetyka estetyczna, 
chirurgia stomatologiczna. 
Pełny zakres usług. 

ZS-4

  Lekarz specjalista 
dermatolog 
Ewa Brochocka-Zegadło. 
Gabinet prywatny 
Sochaczew, 
ul. Trojanowska 20, 
Tel. 691-513-051.

ZS-12 B

  Pensjonat 
„Pod Wierzbami” 
w Ładach, k/Iłowa zaprasza 
na turnusy rehabilitacyjne 
i leczenie poszpitalne 
pod opieką kardiologa. 
Możliwość dofi nansowania 
z PFRON-u 
www.podwierzbami.com, 
tel. 24 277-40-71 
601-803-830.

ZS-20

  Prywatny 
Gabinet Psychologiczny 
- Joanna Rojek. 
Psycholog. Certyfi kowany 
psychoterapeuta. 
Diagnoza psychologiczna, 
psychoterapia - dorośli, 
młodzież, dzieci. 
Zapisy pod nr. 
tel. 608-349-658. 
Sochaczew, ul. Wąska 7.

ZS-22

NAUKA
  Angielski 
- wszystkie poziomy, 
tel. 501-722-107.

ZS-786

  Angielski dla dorosłych, 
młodzieży, 
zajęcia indywidualne
lub w grupach. 
Zapraszam na: Business 
English; Konwersacje; 
Przygotowanie do Matury, 
www.angielskisochaczew.pl, 
tel. 532-502-726.

ZS-820

  Angielski, 
tel. 606-442-736.

ZS-832

PRACA
  Zatrudnię pracowników 
w hydraulice lub hydraulika, 
tel. 604-969-173.

ZS-825

RÓŻNE
  Sprzedam 
agregat prądotwórczy, 
jednofazowy 2,5 kW, 
tel. 790-665-004.

ZS-670

  Kupię prasę Z 230, 
tel. 608-151-845.

ZS-819

Twoje ogłoszenie w 

„Ziemi” przeczyta wiele tysięcy 

osób w mieście i powiecie

„Ziemia Sochaczewska” to 

najstarsza i najpopularniejsza 

gazeta na naszym 

prasowym rynku

Nie wierzysz? 

Zapytaj w kiosku!

Giełda Pracy
Powiatowy Urząd Pracy w Sochaczewie 

(tel. 46 862-33-93 w. 148 i 149)
Nauczyciel zajęć praktycznych, bibliotekarz, księgowy-bilansi-

sta, instruktor nauki jazdy, doradca klienta, przedstawiciel handlo-
wy, asystent ds. standardów sklepowych, operator linii montażowej, 
sprzedawca, kucharz, sprzątaczka, magazynier, pomocnik operatora 
maszyn, pomocnik mechanika, pracownik gospodarczy, pracownik 
budowlany, pracownik ochrony, pracownik produkcyjny, stolarz, 
blacharz-dekarz, glazurnik, malarz, murarz, kierowca z prawem jaz-
dy kat. B, C, C+E, ślusarz, spawacz, monter systemów ociepleń.

OFERTY PRACY EURES

AUSTRIA - mechanik obróbki skrawaniem, mechanik/mon-
ter maszyn i urządzeń przemysłowych, elektroinstalator, konsul-
tant techniczny. CZECHY - spawacz CO2, inżynier mechanik w 
zakresie badań i rozwoju, spawacz MAG, spawacz TIG, WIG, ślu-
sarz, ustawiacz maszyn CNC. NIEMCY - mechanik przemysło-
wy, elektryk, kucharz/kucharka, spawacz WIG/TIG, pomocnik 
kucharza, brygadzista, elektroinstalator /elektromonter, Develo-
per interfejsu Microso�  Dynamics NAV, Junior Developer Micro-
so�  Dynamics NAV, kelner/kelnerka, fryzjer, ordynator oddziału 
klinicznego anestezjologii i intensywnej terapii, operator wózka 
widłowego/ sortowacz /pakowacz, monter instalacji sanitarnych 
grzewczych oraz klimatyzacji, kierowca z prawem jazdy kat. C+E 
w transporcie międzynarodowym, kierowca z prawem jazdy kat. 
C+E kontenery BDF, elektryk/elektromonter, fi zjoterapeuta, kie-
rowca z prawem jazdy kat. C+E, cukiernik, elektryk, mechanik 
urządzeń przemysłowych, monter instalacji sanitarnych, ślusarz z 
umiejętnością spawania. NORWEGIA - kucharz (kuchnia chiń-
ska), inżynier ds. analiz strukturalnych
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KLUB KOLEKCJONERÓW

NASZE DZIECI
urodzone w sochaczewskim szpitalu

Weronika Florczar
urodzona 15.08.2014. 

Waga 3,860 kg. Wzrost 
56 cm.

Aleksandra Kalińska
urodzona 15.08.2014. 

Waga 3,300 kg. Wzrost 
52 cm.

Gabriela Maria 
Szczutowska

urodzona 15.08.2014. 
Waga 3 kg. Wzrost 55 cm.

Nadia Izydorek
urodzona 16.08.2014. 

Waga 3,260 kg. Wzrost 
53 cm.

Alan Żuczkowski
urodzony 16.08.2014. 

Waga 3,200 kg. Wzrost 
52 cm.

Larika Klammez
urodzona 17.08.2014. 

Waga 2,750 kg. Wzrost 
50 cm.

Dawid Krajewski
urodzony 17.08.2014. 

Waga 3,930 kg. Wzrost 
56 cm.

Lilianka Gradek
urodzona 17.08.2014. 

Waga 3,950 kg. Wzrost 
54 cm.

Alicja Rudnicka
urodzona 18.08.2014. 

Waga 2,760 kg. Wzrost 
53 cm.

Lucy Stępniak
urodzona 18.08.2014. 

Waga 2,930 kg. Wzrost 
53 cm.

Mikołaj Bodzioch
urodzony 18.08.2014. 

Waga 3,300 kg. Wzrost 
53 cm.

Igorek Wojtczak
urodzony 18.08.2014. 

Waga 3,250 kg. Wzrost 
54 cm.

Miłosz Zdrożny Cieślak
urodzony 19.08.2014. 

Waga 3,371 kg. Wzrost 
51 cm.

Błażej Furmanik
urodzony 19.08.2014. 

Waga 3,280 kg. Wzrost 
54 cm.

Antoni Centkowski
urodzony 19.08.2014. 

Waga 3,170 kg. Wzrost 
53 cm.

Klaudia Adamska
urodzona 19.08.2014. 

Waga 2,970 kg. Wzrost 
53 cm.

Syn Państwa 
Popławskich

urodzony 19.08.2014. 
Waga 3,600 kg. Wzrost 
53 cm.

Nasza redakcja od lat sta-
ra się wspierać działania 
sochaczewskiej fundacji 
Nero. Miło jest nam po-
informować, że ma ona 
na swoim koncie kolejny 
sukces, a w perspektywie 
także szansę na następny. 

Ponieważ fundacja, jak 
wiele podobnych jej insty-
tucji, zmaga się z proble-

mami lokalowymi, bar-
dzo cieszy wiadomość, że 
wzbogaci się ona o dwa ko-
lejne, nowe boksy dla zwie-
rząt. - Wreszcie sprawa zo-
stała dopięta i boksy są 
nasze. Teraz tylko wystar-
czy przewieźć je do naszej 
siedziby - mówi prezes Ja-
dwiga Wiśniewska. 

Fundacja Nero ma 
pod swoja opieką dokład-

nie ponad 51 psów oraz 11 
kotów. Oprócz tego opie-
kuje się wieloma wolno 
żyjącymi zwierzętami z 
terenu Sochaczewa i oko-
lic. Niektórym czworo-
nogom udaje się znaleźć 
swoje domy, ale niemal 
codziennie przybywają 
nowi podopieczni. Fun-
dacja utrzymuje się tylko 
z datków, nie ma dofi nan-

sowania z gminy. Dla-
tego też tak cenne są dla 
niej głosy otrzymywane 
w konkursie fi rmy Kra-
kvet. Dzięki nim Nero ma 
szansę wygrać duży za-
pas karmy dla zwierząt. 
Aby się zagłosować, trze-
ba wejść na stronę kra-
kvet.pl/forum i zarejestro-
wać się. Głosowanie trwa 
do 30 września. (ap)

Narodowy Bank Pol-
ski uczcił rocznicę wy-
dając banknot kolekcjo-
nerski o nominale 20 zł. 
Na awersie umieszczo-
no podobiznę Józefa Pił-
sudskiego, godło Pol-
ski oraz gmach Sejmu. 
Na rewersie znajduje się 
orzeł legionowy, skrzyżo-
wane buławy, krzyż Vir-
tuti Militari oraz oznaka 
Pierwszej Brygady. Jest 
to pierwszy polski bank-
not wykonany z plastiku. 
Jego projektant to wybit-
ny grafi k Andrzej He-
idrich, autor m.in. bank-
notów z serii królewskiej 
i wielkich Polaków. Cie-

kawostką jest, że bank-
not o podobnym wzo-
rze, ale z nominałem 

5 000 000 złotych i datą 
12 maja 1995 roku nie 
został wprowadzony do 
obiegu w związku z prze-
prowadzoną denomina-
cją. 

Z tej samej okazji 
Poczta Polska wydała 
blok o nominale 8,50 zł 

z portretem Józefa Pił-
sudskiego w maciejów-
ce. Kopertę pierwszego 

dnia obiegu (FDC) z tym 
blokiem stemplowano 
6.08.2014 r. w Urzędzie 
Pocztowym Kraków 1. 
Na stemplu znajduje się 
orzeł legionowy. Sporzą-
dzono także czarnodruk 
tego bloku ze skasowa-
nym nominałem.

Ukazała się również 
całostka - karta poczto-
wa ze znaczkiem o no-
minale 2,35 zł z fotogra-
fi ą Józefa Piłsudskiego z 
1914 roku. Na ilustracji 
umieszczono obraz Je-
rzego Kossaka, przedsta-
wiający wymarsz Pierw-
szej Kompanii Kadrowej.

Warto wspomnieć, 
że w 1939 roku Poczta 
Polska, z okazji 25-le-
cia powstania legionów, 
wyemitowała serię 32 
ilustrowanych kartek 
pocztowych z fotogra-
fi ami dokumentującymi 
ich historię. 

Stanisław Duński

W ubiegłym tygodniu 
do naszej redakcji przy-
szedł kolejny grzybiarz. 
Tym razem był to Kuba 
Cabanowski, który zna-
lazł okazałego praw-
dziwka.

Grzyb rósł na na-
leżącej do babci Kuby 
posesji w Dzięglewie. 
Prawdziwek mierzył 20 
cm szerokości i 18 wy-
sokości. Jest on przy-
kładem na to, że czasem 
najpiękniejsze okazy 
znajdują się najbliżej. 
Czytelników zachęca-
my więc do uważnych 
poszukiwań w bliższej 
i dalszej okolicy. Efek-
ty grzybobrań prezento-
wać będziemy oczywi-
ście na łamach „Ziemi 
Sochaczewskiej”. (ap)

Kolejny sukces sochaczewskiej fundacji NERO

100. rocznica utworzenia Legionów Polskich

Jakub i jego prawdziwek
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13 września w Żelazowej 
Woli młodzi miłośnicy gier 
plenerowych będą mieli 
okazję uczestniczyć w wy-
jątkowym wydarzeniu. W 
parku przy Domu Urodze-
nia Fryderyka Chopina od-
będzie się edukacyjna gra 
miejska „Stracona ballada”. 
Wśród bohaterów gry  poja-
wią się postacie m.in. Jacka 
Kaczmarskiego, Boba Dyla-
na czy zespołu Metallica.

Wydarzenie to związa-
ne jest z 12. edycją festiwa-
lu „Chopiniana - Dni Fry-
deryka Chopina”. Jego 
organizatorem jest Mazo-
wiecki Instytut Kultury, przy 
współudziale Narodowego 
Instytutu Fryderyka Chopi-
na oraz Płockiego Ośrodka 
Kultury i Sztuki. 

Gra pozwoli poznać 
uczestnikom historię tego 
gatunku, przybliży im tak-
że jej charakter i specyfi -
kę. Uczestnicy przeniosą 
się w przyszłość, do roku 
2020. Dzięki wynalezione-
mu wehikułowi ludzkość 
może swobodnie podróżo-
wać w czasie, jednakże po-
dróże te mają wpływ na te-

raźniejszość. Ingerencje w 
przeszłości spowodowa-
ły rozmaite zmiany w dzie-
jach świata. Jedną z nich 
jest zupełny zanik gatun-
ku ballady w historii mu-
zyki. Organizacja Narodów 
Zjednoczonych postanawia 
powołać Instytut Naprawy 
Historii. Jego członkowie: 
uczestnicy gry, wyruszą w 
podróż w czasie, podczas 
której będą mieli za zadanie 
odzyskać fragmenty ballad 
rozrzucone na przestrzeni 
wieków. Spotkają twórców, 
którzy mieli bezpośredni 
wpływ na rozwój gatunku: 
François Villona, Frydery-
ka Chopina, Adama Mic-
kiewicza, Boba Dylana, ze-
spół Metallica, Stanisława 
Grzesiuka, Jacka Kaczmar-
skiego. 

Decyzje uczestników 
gry, podzielonych na ry-
walizujące ze sobą zespoły, 
będą miały istotny wpływ 
na rozwój wydarzeń. Dzięki 
rozmaitym zadaniom gra-
cze będą mogli przywrócić 
właściwy bieg historii świa-
ta. Program i szczegółowe 
informacje na www.chopi-
niana.pl. 

Agnieszka Poryszewska

O tym, ile energii i pieniędzy 
kosztuje walka o życie chore-
go dziecka, tak naprawdę wie-
dzą tylko ci, którzy zetknęli się 
z tym problemem. Wiele na 
ten temat powiedzieć mogliby 
rodzice Kacpra Kamińskiego. 
Sam proces leczenia jest bar-
dzo drogi. To, że przeszczepio-
ny szpik kostny zaczął praco-
wać, również oznacza kolejne 
wydatki. Kacper po przeszcze-
pie boryka się z wieloma po-
wikłaniami. Przechodzi m. in. 
zapalenie płuc i pecherza. Jest 
osłabiony, Ma trudności z je-
dzeniem, a jego stan potrafi  
zmieniać się wręcz z godziny 
na godzinę. 

Konieczna jest długotrwa-
ła rekonwalescencja i rehabili-
tacja Kacperka. Niezbędny 

jest również remont miesz-
kania. Dlatego też, w imieniu 
bliskich chłopca, dziękuje-
my za dotychczas otrzymane 
wsparcie i prosimy o pomoc 
dla niego oraz jego rodziny. 
Po przeszczepie Kacper musi  
zamieszkać w domu, który 
spełnia rygorystyczne wyma-
gania higieniczne. Chłopiec 
powinien wrócić do dokład-
nie odnowionego i czystego 
mieszkania. Nie może już np. 
spać na łóżku, z którego ko-
rzystał. Wykluczone są fi ran-
ki, zasłonki czy grube dywa-
ny, większość tapicerowanych 
mebli oraz wszystkie sprzęty, 
które przyciągają kurz. Rodzi-
nie przydałyby się plastikowe 
pojemniki na książki, ubra-
nia, artykuły spożywcze itd. 
Powinni oni zacząć w ten spo-
sób przechowywać praktycz-

nie wszystko ze względu na 
konieczność minimalizowa-
nia ilości kurzu w mieszkaniu.  

Rodzice Kacpra sporządzili 
listę najpotrzebniejszych rzeczy 
do remontu. Liczymy, że wśród 

naszych czytelników znajdą się 
osoby lub fi rmy, które mogłyby 
pomóc. Po pierwsze konieczny 
będzie zakup stalowego, piętro-
wego łóżka (drewniane są wy-
kluczone, ponieważ są trud-
niejsze w utrzymaniu czystości) 
wyposażonego w antyalergicz-
ne materace, pościel, kołdry i 
poduszki oraz rolety na okno. 
Ponieważ Kacper dzieli pokój z 
młodszym bratem, on również 
będzie musiał korzystać z rze-
czy wykonanych ze specjalnych 
materiałów. Niezbędny jest tak-
że remont łazienki. Potrzebne 
będą: pięć zielonych płyt gip-
sowych, wentylator, płytki na 
ściany i podłogę do łazienki, 
kuchni i przedpokoju. Oprócz 
tego - kleje, farby, fuga. Rodzina 
Kacpra musi również posiadać 
odkurzacz wodny z nawilża-
czem powietrza, inhalator i ci-

śnieniomierz. Wszystkich, któ-
rzy mogliby pomóc, prosimy o 
kontakt z naszą redakcją. 

Oprócz tego zapraszamy 
na cykl koncertów, który od-
będzie się 29 i 30 sierpnia na 
pl. Kościuszki. Charytatyw-
ną imprezę pod hasłem „Po-
żegnanie Lata” przygotowu-
je pub Pełna Qlturka. Podczas 
obydwu dni prowadzona bę-
dzie zbiórka pieniędzy dla 
Kacpra. Piątkowe i sobotnie 
koncerty potrwają od 19 do 
22. Pierwszego dnia wystą-
pi Orange Tree, Dirty Gro-
und oraz gwiazda wieczo-
ru - Mech. Drugiego: Forever 
Freedom i Tajm oraz legen-
darna Kasa Chorych. Impreza 
odbędzie się na scenie letniej 
na pl. Kościuszki. Objęta zo-
stała patronatem burmistrza 
Piotra Osieckiego.

Kacper chce wrócić do domu
Kolejny raz wracamy do sprawy chorego na nowotwór Kacpra Kamińskiego z Sochaczewa. Chłopiec jest już po przeszczepie 
szpiku. By mógł wrócić do domu, konieczny jest remont mieszkania. Rodziców Kacperka nie stać na sfi nansowanie prac. 

Odzyskać balladę 
w Żelazowej Woli

Stan chłopca zmienia się dosłownie z godziny na godzinę
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PIŁKA NOŻNA BIEGI

W pierwszej połowie gra 
była wyrównana, a przez 
większą jej część Orkan po-
siadał piłkę. Gospodarze 
objęli prowadzenie po cel-
nym karnym wychowanka 
Orkana Dawida Banaszka. 
Skutecznie odpowiedział 
Tomasz Gasik i był remis. 
Niestety kolejny strzał na-
szego kopacza minął cel. 
Arka tylko cztery razy za-
gościła na 22 metrze Orka-
na. Skuteczność Buldogów 
była porażająca. Gdynia-
nie wykorzystali trzy z nich. 
Za każdym razem socha-
czewianie nie potrafi li za-
trzymać ich moula. Orkan 
miał dwie okazje. W pierw-
szej z nich Kamilowi Wy-
drzyńskiemu wyrwali pił-
kę pięć metrów przed polem 
punktowym. W drugiej, 
piłka wrzucona z autu (5 m 
od pola punktowego) prze-
leciała przez ręce Szymo-
na Kręcisza, który powrócił 
na boisko po dłuższej prze-
rwie. 

Drugą połowę rozpoczę-
ła „karna piątka” dla Arki. 
Sędzia dopatrzył się zawale-
nia młyna. Od tego momen-
tu Orkan przejął inicjatywę. 
Pierwsze przyłożenie wyko-
nał Marcin Stencel, kończąc 
60-metrowy rajd na polu 
punktowym Arki. Drugie 

przyłożenie było efektem 
bardzo dobrego rozegrania 
jaja w środkowej części bo-
iska. Piłka wpadła w ręce 
Dawida Plichty. Ten prze-
biegł z nią 40 metrów i ko-
lejne 5 punktów pojawiło się 
na koncie Orkana. Trzecia 
punktowa akcja była kopią 
poprzedniej. Z tą tylko róż-
nicą, że tym razem Plichta 
został złapany przez rywali 
dwa metry przed celem. Jajo 
jednak trafi ło do Tomasza 
Malesy, który przyłożył je 
do murawy. Niestety piłka 
po kopnięciu Gasika trafi ła 

w słup od góry. Fakt ten za-
decydował, że nasi wojow-
nicy nie zdobyli punktu bo-
nusowego.

Co prawda Orkan prze-
grał, jednak wstydu nie 
przyniósł. Na słowa uzna-
nia zasługuje bardzo dobra 
postawa młodych zawod-
ników. Należy spodziewać 
się, że z meczu na mecz Or-
kan będzie coraz silniejszy 
i już w najbliższą niedzie-
lę (31.08, godz.17.00) na so-
chaczewskiej Maracanie 
zdobędzie punkty w meczu 
z Budowlanymi Łódź.

Po meczu trener Orkana 
Bogdan Wróbel powiedział: 
- Jestem bardzo zadowolony 
z gry zespołu. Jest jeszcze kil-
ka elementów gry do wytreno-
wania - obrona moula, aut oraz 
młyn zwarty. Cieszy mnie duża 
frekwencja na treningach. Bie-
rze w nich udział ponad trzy-
dziestu zawodników. Poza tym 
zostały wreszcie uporządko-
wane sprawy zawodnicze i to 
przynosi zamierzony efekt. We 
wtorek zagramy sparing z ka-
detami Mazowsza. W czwar-
tek mamy trening, a w piątek 
wyjeżdżamy na dwudniowe 

zgrupowanie do hotelu Ossa. 
Bezpośrednio z niego przyje-
dziemy w niedzielę na mecz z 
Budowlanymi, na który zapra-
szam wszystkich kibiców nie 
tylko rugby.

Arka Gdynia - RC Or-

kan Sochaczew  29:20 (22:3)
punkty: Malesa (5), Plichta (5), Gasik (5), 
Stencel (5)

skład: Rąg (65’ Zatorski), Dobrowolski, 
Wydrzyński, Kościelewski (75’ Palasik), 
Kręcisz (65’ Bryszewski), Paweł Pietrzyk (73’ 
Chmielewski), Malesa, Pawłowski, Plichta, Kępa 
(46’ Wróbel), Morawski, Śmielak, Gasik, Piłowski 
(41’ Budnik, 75’ Paluch), Stencel 

Wyniki I kolejki
Arka - Orkan    29:20 (22:3)
Lechia - Juvenia   61:12 (35:9)
Pogoń - Posnania   47:14 (14:0)
Budowlani - Ogniwo  38:21 (33:14)

Rugbowa jesień 2014
Orkan Sochaczew - Budowlani Łódź (II kolejka, 
31.08, godz.17.00)

Ogniwo Sopot - Orkan Sochaczew (III kolejka, 
13-14.09)

I Turniej Regionalny 

Mistrzostw Polski Senio-

rów Rugby 7 (14.09)
Juvenia Kraków - Orkan Sochaczew (IV kolejka, 
20-21.09)

Orkan Sochaczew - Posnania Poznań (V kolejka, 
27-28.09)

Lechia Gdańsk - Orkan Sochaczew (VI kolejka, 
4-05.10)

Orkan Sochaczew - Pogoń Siedlce (VII kolejka, 
11-12.10)

II Turniej Regionalny 

Mistrzostw Polski Senio-

rów Rugby 7 (12.10)

Ekstraliga

Bonus był w zasięgu kopa
Przed sobotnim meczem z Arką można było mieć obawy, a wielu kibiców „obstawiało” nawet pogrom. 
Po raz kolejny sochaczewscy rugbiści pokazali, że potrafi ą walczyć. Co prawda nie wygrali, ale 
do zdobycia bonusa naprawdę zabrakło niewiele.
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Mecze z Arką to często wspaniałe widowisko sportowe

Ostatnie mecze towarzy-

skie rozegrały drużyny z 

naszego powiatu. Jednym z 

nich był sparing na socha-

czewskiej Maracanie. 

Co prawda Orkan przegrał 
z Huraganem Bodzanów, 
jednak widać poprawę gry 
drużyny prowadzonej przez 
Józefa Szajewskiego.

KS Orkan Sochaczew 

- Huragan Bodzanów  2:5 

(0:1)

gole: Bernacki, Szpleter
skład: Jędras - Bernacki, 

Reszka, Wasilewski, Pisarek, 
Kobierecki, Sałat, Kaźmier-
czak, K. Szymański, Mali-
nowski, Pruski, Chałubek, 
Szpleter, Basiński

Wyniki

Promyk II Nowa Sucha - 
Orkan Sochaczew  5:1 (3:1)

gole: Muras (3), Chałubek, 
J. Gre� owicz - gol samobójczy

Rawka Bolimów - FK 
Rybno  2:2 (2:0)

gole: Haba, Wasilewski
Piast Feliksów - Orzeł 

Kampinos  6:3 (4:1)

gole: Zych (2), Walczak, 

Chmielak, Rembiejewski, 
Żakowski

Unia Iłów - Korona 

Wejsce  5:1 (3:0)

gole: Witkowski (3), 
Ciurzyński (2)

Granex Boczki - FK 

Rybno  2:8 (1:4)

gole: Dzięcioł (3), Haba 
(3), Wasilewski, Zielkowski

rocznik 2000

Orkan Sochaczew - Ko-

rona Wejsce  3:2 (1:0)

gole: Pisarek (2), Maj-
chrzak

Ostatnie sparingi tego lata
Wrzesień będzie w Socha-

czewie miesiącem biegaczy. 

Już 7.09 odbędzie się XXXI 

Półmaraton Szlakiem Walk 

nad Bzurą. 

Zawodnicy wystartują ze 
stadionu przy ulicy War-
szawskiej o godzinie 10.00. 
W tym roku wprowadzono 
dwa ograniczenia. Pierwsze 
dotyczy liczby startujących 
(300 osób), a drugie czasu 
biegu (3 godziny). Organi-
zatorem zawodów jest Miej-
ski Ośrodek Sportu i Rekre-
acji.

Równo tydzień po pół-
maratonie (14.09) odbędzie się 
nad Bzurą I Bieg Cichociem-
nych. Trasa długości 12-14 km 
pozostaje na razie tajemnicą. 
Wiadomo tylko, że będzie ona 
przebiegała brzegiem i kory-
tem królowej sochaczewskich 
rzek. Organizatorem imprezy, 
której start odbędzie się na to-
rze motocrossowym Podzam-
cze, a meta będzie usytuowana 
w ruinach naszego zamku, jest 
Fight Club Dragon Sochaczew. 
Więcej na temat tych biegów w 
następnych numerach „Ziemi 
Sochaczewskiej”.

Ekstremalnie i po asfalcie

Płynął, 
jechał i biegł
Coraz większa liczba miesz-
kańców Sochaczewa star-
tuje w zawodach triathlo-
nowych. Tym razem były 
rugbista drużyn młodzie-
żowych Orkana, Paweł Wit-
kowski, stanął na starcie VI 
Triathlonu Ziemi Sando-
mierskiej. W zawodach trze-
ba było przepłynąć 750 m,
przejechać na rowerze 20 
km i przebiec 5 km. Repre-
zentant Sochaczewa zajął 
87 miejsce, a metę osiągnął 
po 1:24.04. Na podobnej 
trasie walczył w Otwar-
tych Mistrzostwach Kozie-
nic (23.08) Łukasz Jaumień. 
Do mety dobiegł w czasie 
1:08.07 i zajął 21 miejsce.

Ostro sobie 
pozjeżdżali
W ostatnim czasie kolar-
stwo ekstremalne w Socha-
czewie mocno podupadło. 
Na szczęście jest jeszcze kil-
ku grawitacyjnych, którzy 
szaleją na rowerach. Pierw-
szym z nich jest Łukasz Pi-
lewski. W swoich lipcowych 
startach pokazał się z dobrej 
strony. Co prawda w zawo-
dach Pucharu Polski (góra 
Żar, Międzybrodzie) w do-
wnhillu był dopiero 23, ale 
już w Mistrzostwach Polski 
4x zajął dobre 8 miejsce.

Drugim walczącym na 
ekstremalnych trasach so-
chaczewianinem jest Mar-
cin Laskowski. W kolejnych 
zawodach Beskidia Down-
hill (16-17.08, Stary Groń, 
Brenna) zajął on 9 miejsce 
(po eliminacjach był szósty) 
w kategorii Decathlon HF.

Rowerem 
po Szwecji
W szwedzkiej Karlskronie 
(11.08) odbyła się IV edycja 
Bike Marathon. Na trasy wy-
ruszyło czterech Aktywnych. 
Sto kilometrów jako 16 poko-
nał Damian Smus (4:41.40). 
Dystans 160 km ukończy-
ło tylko 9 zawodników. Ja-
rosław Szajewski był trze-
ci (6:25.21), Jan Kocimski 
(6:50.00) piąty, a Ryszard No-
wakowski (6:53.28) szósty.
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Jest ich trzech - dwóch Micha-
łów i Łukasz. Spotkali się w ze-
szłym roku i postanowili ra-
zem ćwiczyć i uczestniczyć w 
zawodach. Tak powstał nie-
formalny team Pull and Push 
Team Sochaczew. Założycie-
lem grupy jest Łukasz Pawłow-
ski, który już w 2011 roku wziął 
udział w Mistrzostwach Polski 
w podciąganiu. Działał sam. 
Michała Główkę spotkał „na 
mieście”, a Michała Kasprzaka 
znał z pracy.

Wiedziałem, że czują oni 
sport i wiedziałem, że ich na-
mówię - powiedział Łukasz. 
Rozmowy nie trwały długo. 
Koledzy szybko podchwycili 
temat i już w 2013 roku rozpo-
częli pierwsze wyjazdy na za-
wody. Najbardziej utytułowa-
ny z nich jest Michał Główka, 
który specjalizuje się w pomp-

kach. Ma on w swoim dorobku 
złote medale z Mistrzostw Pol-
ski (2014, Międzyzdroje) oraz 
Ogólnopolskich Zawodów w 
Radzyniu (2013). Zajął też dru-
gie miejsce w światowym in-
ternetowym Challange’u Bar-
-barians. Współzawodniczył 
w nim między innymi z Ame-
rykanami, Turkami i Rosjana-
mi. W latach poprzedzających 
„pompowanie” specjalizował 
się w marszach na 100 kilome-
trów. Jako pierwszy obszedł bez 
odpoczynku Kampinoski Park 
Narodowy. 150 km pokonał w 
30 godzin. Uczestniczył tak-
że w Maratonie Pływackim w 
Narwiańskim Parku Narodo-
wym. Trzeba było przepłynąć 
8 km - trzy z prądem i pięć pod 
prąd. Jak sam wspomina, był je-
dynym uczestnikiem, nikt inny 
nie podjął się tego zadania.

Łukasz Pawłowski spe-
cjalizuje się w podciąganiu i 
też ma na swoim koncie spo-
ro sukcesów. Był drugi w Pu-
charze Polski (Słupsk), trzeci 
w ogólnopolskich zawodach 
w podciąganiu z obciąże-
niem (kamizelka obciąże-
niowa waży 20 kg), czwar-
ty w Mistrzostwach Polski 
(2013). W tegorocznych był 
piąty. Jak na razie najmniej 
osiągnięć ma Michał Ka-
sprzak, który także się pod-
ciąga. Był siódmy w podcią-
ganiu z obciążeniem oraz 
dziesiąty w Mistrzostwach 
Polski (2014). Jak sam przy-
znaje, jest najmniej systema-
tyczny z tego grona. 

- Ale jesteś dobrym du-
chem teamu i najgłośniej nas 
dopingujesz - chórem mó-
wią jego koledzy.

Najdłuższy staż ma Michał 
Główka, który ćwiczy od 1993 
roku. Już w czasach liceum ro-
biłem 800 pompek w jednym 
podejściu. Jednak tak napraw-
dę to na zawody jeżdżę dzięki 
Łukaszowi. Michał Kasprzak 
dodaje: - Do ćwiczeń namó-
wił mnie Łukasz, spróbowałem 
i tak już w tym zostałem. Jeże-
li chodzi o Łukasza to ćwiczył 
już w szkole średniej. Któregoś 
dnia w 1998 roku znalazł linka, 
spróbował się sprawdzić i w ten 
sposób zaczęła się jego przygo-
da z podciąganiem. Ich trening 
polega na ćwiczeniach ogólno-
rozwojowych, bieganiu, pły-
waniu i ćwiczeniu bez i z obcią-
żeniem. Muszą także pracować 
nad techniką, która ma bardzo 
duże znaczenie podczas zawo-
dów. Każdy z nich trenuje 5-6 
razy w tygodniu. Jedna sesja 
zajmuje im od 60 do 90 minut. 
Nie stosują jakiejś specjalnej 
diety, chociaż starają się, żeby 
nie zawierała zbyt dużej ilości 
tłuszczu. O swojej dyscyplinie 
mówią: - To bardzo bezpiecz-
ny i zdrowy sport. Zdarza się 
naciągnięcie mięśni, ale w po-
równaniu z innymi dyscyplina-
mi to nic. Są także stuprocento-
wymi amatorami, którzy swoje 
hobby fi nansują samodzielnie, 
czasami sięgając głęboko do 
kieszeni. Tak mówią o swoich 
planach: - Chcemy się rozwi-
jać i popularyzować sport, któ-
ry uprawiamy. Jesteśmy otwar-
ci na wszelką współpracę. Cały 
czas szukamy kolejnych pasjo-
natów ćwiczeń, w tym rów-
nież pań i dziewcząt. Płeć pięk-
na także startuje w zawodach. 
Na razie mamy w planach zor-
ganizowanie kilku treningów 
otwartych. O ich terminach po-
informujemy na profi lu Socho 
Portal Sport, który jest na fa-
cebooku. W dalszych planach 
marzy nam się zorganizować 
w Sochaczewie zawody z praw-
dziwego zdarzenia.

I. Termin składania wniosków na ww. działania: od dnia 
12 września 2014 r. do dnia 26 września  2014 r. do godz. 
16:00. 

II. Miejsce składania wniosków: Wnioski  wraz z 
załącznikami należy składać bezpośrednio w siedzibie LGD 
„Ziemia Chełmońskiego” w Żabiej Woli przy ul. Warszawskiej 
24, w poniedziałek 9:00-17:00 oraz  od wtorku do piątku - 
8:00-16:00.Złożenie wniosku potwierdza się na jego kopii. 
Potwierdzenie zawiera datę i godzinę złożenia wniosku 
oraz jest opatrzone pieczęcią LGD i podpisane przez osobę 
przyjmującą wniosek. O terminie złożenia wniosku decyduje 
data wpływu do siedziby LGD „Ziemia Chełmońskiego”. 
Wniosek powinien być podpisany przez osoby uprawnione 
do reprezentacji podmiotu oraz zawierać adres benefi cjenta. 
Za prawidłowe sporządzenie wniosku odpowiada wniosko-
dawca.

III. Formularze wniosków o przyznanie pomocy w ra-
mach ww. działań wraz z instrukcją wypełniania znajdują 

się na stronie internetowej LGD www.ziemiachelmonskiego.
pl, na stronie internetowej  Samorządu Województwa 
Mazowieckiego www.prow.mazovia.pl oraz na stronie Agencji 
Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa www.arimr.gov.pl.
      

IV. Lokalne kryteria przyjęte do ww. działań znajdują się  
na stronie www.ziemiachelmonskiego.pl oraz w Lokalnej 
Strategii Rozwoju dla obszaru działania LGD „Ziemia 
Chełmońskiego.

V. Minimalne wymagania, jakie musi spełnić operacja, 
aby została wybrana do fi nansowania przez LGD.
Operacja musi przyczyniać się do osiągnięcia przynajmniej  
jednego z celów ogólnych oraz jednego z celów szczegó-
łowych na etapie oceny uzasadnienia zgodności operacji z 
celem/celami ogólnymi, szczegółowymi i przedsięwzięciami 
oraz uzyskać min. 30% max ilości dostępnych  punktów na 
etapie oceny zgodności operacji z lokalnymi kryteriami.
VI. Wykaz dokumentów niezbędnych do wyboru projek-
tów dostępny jest we wniosku o przyznanie pomocy.

Stowarzyszenie  zapewnia bezpłatne doradztwo  i pomoc 
w przygotowaniu  wniosków. Szczegółowe informacje  
udzielane są w biurze  LGD  ul. Warszawska  24 w Żabiej 
Woli - w poniedziałek  od 9-17-tej   oraz od wtorku do piątku   
od 8-16-tej; Tel. 46 858 91 51, 532 515 216, 795-588-621, 
795-587-114, email: biuro@ziemiachelmonskiego.pl.
 „Europejski Fundusz Rolny na rzecz Rozwoju Obszarów 

Wiejskich: 

Europa inwestująca w obszary wiejskie”
Informacja opracowana przez Departament Rolnictwa i 

Rozwoju Obszarów Wiejskich Urzędu Marszałkowskiego 
Województwa Mazowieckiego w Warszawie.

Ogłoszenie współfi nansowane ze środków Unii 
Europejskiej w ramach 

Pomocy Technicznej Programu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich na lata 2007-2013.

Instytucja Zarządzająca Programem Rozwoju Obszarów 
Wiejskich na lata 2007 - 2013 -

Minister Rolnictwa i Rozwoju Wsi.
ZS-835

Zarząd Województwa Mazowieckiego informuje o możliwości składania za pośrednictwem Lokalnej Grupy Działania  
„Ziemia Chełmońskiego” wniosków w ramach działania 413 

„Wdrażanie Lokalnych Strategii Rozwoju” Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013 na operacje, 
które odpowiadają warunkom przyznania pomocy w ramach działań:

 Odnowa i rozwój wsi (limit dostępnych środków: 87 710,00 zł);
 Tworzenie i rozwój mikroprzedsiębiorstw (limit dostępnych środków: 562 548,61 zł);

 Różnicowanie w kierunku działalności nierolniczej (limit dostępnych środków: 223 137,00 zł);

Pompki i podciąganie we trzech
O ich sportowych sukcesach wie jak na razie niewiele osób w naszym mieście. Może dlatego, że uprawiają dyscypliny sportu 
jeszcze mało popularne, chociaż znane wszystkim. Dlaczego tak jest? Ćwiczenia, które wykonują, są jednym z elementów 
przygotowania siłowego w niemal każdej dyscyplinie i jako takie traktowane są po macoszemu.

REKLAMA

Treningi odbywają się pięć, a nawet sześć razy w tygodniu
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Nadmiar urzędników w Brukseli prowadzi czasem do śmiesznych, ale 
częściej denerwujących sytuacji, w których zastanawiam się, za co oni, 
do cholery, biorą taką kasę. I dochodzę do wniosku, że właśnie za te 
głupoty. Bo przecież muszą jakoś udowodnić swoją przydatność.

Więc starają się zdefi niować i standaryzować wszystko, co im tyl-
ko do głowy przyjdzie. W dodatku prawo europejskie, które powstaje w 
wyniku kompromisu pomiędzy Parlamentem, Radą i Komisją Euro-
pejską, ułatwia  przerzucanie odpowiedzialności za tworzenie bzdur-
nych przepisów. To tak jak kiedyś było u nas z egzekutywą partyjną 
(dla młodszych: był kiedyś taki zarządzający organ PZPR, który podej-
mował decyzje gremialnie, więc praktycznie nikt za nic nie odpowiadał 
- odpowiadała „egzekutywa”). Dodatkowo europejską listę poszerzają 
lobbyści, których liczbę ocenia się na ponad 20.000 (sic!), a sama ilość 
organizacji lobbingowych sięga 2.500. I każdy coś tam chce.

Polski europarlamentarzysta prof. Mirosław Piotrowski jest inicja-
torem konkursu na „największy absurd Unii Europejskiej”. W pierw-
szej edycji zwyciężyła dyrektywa unijna „o produkcji jaj konsumpcyj-
nych na wolnym wybiegu”. Jakiś znawca nakazywał producentom, 
aby kura stała pazurami do przodu klatki.  Głośna była (na szczęście 
potem wycofana) sprawa wydania w 2009 roku broszury o odkryw-
czym tytule „Język neutralny płciowo w Parlamencie Europejskim”, w 
której zalecano unikania zwrotów określających stan cywilny lub płeć 
rozmówcy, aby nie zostało to uznane za przejaw dyskryminacji. Kurio-
zalna była też debata 750 posłów z 27 krajów nad rolą i znaczeniem 
cyrku w Unii Europejskiej. Po długim zastanowieniu europejscy „eks-
perci” ustalili także, jak należy korzystać z... drabiny. Wyszło z tego, że 
„trzeba wchodzić i schodzić z drabiny z twarzą zwróconą w stronę dra-
biny, pomagając sobie obiema rękami, trzymając się szczebli. Trzeba 
mieć cały czas kontakt z drabiną w trzech miejscach - jedna dłoń i dwie 
stopy lub dwie dłonie i jedna stopa. Należy też cały czas informować o 
swojej obecności na drabinie”. 

Czy kiedyś dojdziemy do tego, żeby biurokraci unijni zaczęli posłu-
giwać się zdrowym rozsądkiem - przypuszczam, że wątpię - jak ma-
wiał pan Teoś z felietonów Wiecha.  (awa)

Drabina głupoty

Musi to być chyba wyjątkowa albo strategiczna sprawa, jeśli do tej 
pory, mimo różnych monitów, tego nie zmieniono. A nie zmieniono 
godzin wyłączania świateł drogowych na ul. Warszawskiej. Są tylko 
3 skrzyżowania, a może aż 3, na których często wieczorami i nocą 
dochodzi do kolizji drogowych, bo już od godz. 21.50 do 5.00 rano są 
wyłączane światła drogowe. Dlaczego tak wcześnie, skoro np. latem 
to czas, kiedy na drogach, szczególnie w piątki i soboty, panuje duży 
ruch? Jego powodem są powroty z działek czy samej Wójtówki, gdzie 
są markety, więc ludzie kupują, ale i pracują i potem jadą do domu. 

A tu muszą, po ciężkim dniu pracy, wytężać umysł i przypo-
mnieć sobie zasady ruchu drogowego, żeby przejechać bezkolizyjnie 
ul. Warszawską lub ją pokonać wszerz, bo już światła drogowe są 
pulsujące. Komu to przeszkadza? Kto oszczędza nie tylko na bezpie-
czeństwie kierowców, ale i pieszych, którzy muszą sporo głową na-
kręcić, zmarnować czas, żeby bezpiecznie przejść. Czy tych świateł 
nie można, jeśli już trzeba, wyłączać o godz. 24.00, kiedy powoli ruch 
na jezdniach zamiera?

W al. 600-lecia światła drogowe, czy ktoś jedzie czy nie, działają 
całą noc i to tak jak w dzień, więc niekiedy trzeba długo czekać zanim 
się zmieni, mimo że żywego ducha nie widać. Ulica Warszawska, 
główna arteria Sochaczewa, nie ma tego szczęścia i dlatego często do-
chodzi tam na skrzyżowaniach do kolizji drogowych, całkiem niepo-
trzebnych, do których pewnie by nie doszło! Gdyby były te nieszczę-
sne światła. A tak następuje wymuszenie, zagapienie i efekt końcowy 
żałosny. Czy to tak trudno zmienić? Przecież droga jest miejska i chy-
ba właściciel ma prawo decydować jakie i kiedy informatory wizual-
ne działają dla bezpieczeństwa mieszkańców. 

FAN

Je s tem z  mia s t a

Apel o œwiat³o noc¹
Czy Armani jest cierpliwy, co to 
jest aperitivo i jak gubić dokumenty 
na wakacjach oraz zrobić mniej 
lub bardziej prawdziwe Mohito. 
Zapraszamy do lektury kolejnego felietonu 
Ani Sitkowskiej, sochaczewianki która 
od 20 lat mieszka we Włoszech. 

WEŹ DO DOMU PRZYJACIELA

Witajcie! 

Kiedy ja przygotowywa-
łam sie do wyjazdu na wa-
kacje, moja córka Marta 
poleciała na tydzień na For-
menterę. 

Marta i jej trzy przy-
jaciółki poleciały z Berga-
mo na Ibizę, a stamtąd stat-
kiem popłynęły właśnie na 
tę piękną wyspę. Na miej-
scu przedstawicielka biura 
podróży przywitała je i za-
prowadziła do wynajętego 
apartamentu. Dziewczyny 
sie „rozlokowały” (powie-
dzenie mojej mamy: ulo-
kować się), obejrzały okoli-
cę i poszły wynająć skutery. 
Formentera jest mała i wła-
ściwie wszyscy przemiesz-
czają się w ten sposób.  
Dziewczyny oczywiście ni-
gdy wcześniej z nich nie ko-
rzystały, ale były pewne, iż 
dadzą sobie radę. Głównie 
dlatego, że wcześniej mój 
mąż dał Marcie w domu kil-
ka lekcji teoretycznych (!!!). 
Codziennie jeździły więc 
tymi skuterami na inną pla-
żę. Na jednej z nich spotkały 
samego Giorgio Armanie-
go. Dziewczyny oczywiście 

zrobiły sobie z nim zdjęcie. 
Marta opowiadała, że po-
zował w białym kostiumie 
bardzo cierpliwie. 

Zwykły dzień turystek na 
Formenterze polega na sie-

dzeniu na plaży i zajadaniu 
się owocami. Potem przy-
chodzi czas na tzw. aperitivo. 
Polega ono na spotkaniu się 
w barze, by odpocząć i zjeść 
rodzaj przystawek przed ko-
lacją: chrupki, maciupeńkie 

kanapeczki, koreczki itp. Ale 
głównie chodzi o to, żeby 
przy okazji wypić jakiegoś 
krzepiącego drinka w mi-
łej atmosferze.  Drink, który 
króluje na Formenterze, to 

orzeźwiające Mohito. Nawet 
ja potrafi ę je zrobić. Wystar-
czy duża szklanka, kilka list-
ków mięty, dwie łyżki brązo-
wego cukru i  pokrojony na 
cztery gruby plaster limonki. 
Zgniatamy to wszystko ra-

zem, dolewamy wody gazo-
wanej, potem dodajemy bia-
ły rum i masę lodu. Powiem 
więcej: z braku rumu my 
używamy też ginu!  Marta 
natomiast pijała oryginalne 
Mohito za całe 10 euro jed-
na szklanka, szalała nocami 
w dyskotekach, wracała nad 
ranem, spała do południa i 
około południa wraz z Mar-
tiną, Sereną i Robertą rusza-
ła na kolejną plażę. 

Ostatniego wieczoru 
zgubiła portfel ze wszyst-
kimi dokumentami. Szuka-
ła go całą noc, a nad ranem 
w końcu zgłosiła zaginięcie 
na policję. W międzycza-
sie my, rodzice, blokowali-
śmy karty płatnicze. Jak tyl-
ko z sukcesem udało nam 
sie wszystko załatwić, Mar-
ta zadzwoniła, że jakiś tak-
sówkarz odwiózł na poli-
cję jej portfel, z którego nie 
zniknęły nawet pieniądze. 

Marta szczęśliwie wró-
ciła nocą na lotnisko w 
Bergamo... a my następne-
go dnia od świtu zaczęli-
śmy próbować odblokowy-
wać jej karty bankomatowe 
i kredytowe. 

Ten piękny pies to Rufus. 

Jeden z pary czworonogów 

przetrzymywanych na oko-

licznej posesji przez osoby 

kompletnie nie nadające się 

do opieki nad zwierzętami. 

Szansą dla niego jest nowy 

dom, chociaż tymczasowy.

O tym, że sytuacja psów jest 
bardzo zła, fundacja „Nero” 
dowiedziała się dzięki telefo-
nicznemu zgłoszeniu. Jeden 
z nich miał być wychudzo-
ny i przetrzymywany na łań-
cuchu. Drugi - od dwóch ty-
godni zamknięty w komórce 
i właściwie nie wiadomo było 
czy jeszcze żyje. 

- Na miejscu zastaliśmy 
pięknego psa. Był nim wła-
śnie Rufus. Zwierzę tak wy-
chudzone, że mieliśmy pro-

blemy z określeniem, jakiej 
jest rasy - opowiada pre-
zes Jadwiga Wiśniewska. - 
Właścicielka stwierdziła, że 
go nie karmi, bo się go boi. 
Poza tym powiedziała, że 
to nie jej pies. Należeć miał 
do jej ojca, który tam nie 
mieszka. 

Na szczęście okazało się, iż 
drugi z psów przeżył zamknię-
cie. On też nie był karmiony, 
ponieważ mieszkający tam lu-
dzie rzekomo się go bali. 

 - Staramy się doraź-
nie pomóc, ale nie ma innej 
rady - psy trzeba szybko za-
brać z tego koszmaru. Ina-
czej ci ludzie doprowadzą 
do ich śmierci. 

Więcej na ten temat do-
wiedzieć można się pod nu-
merem tel. 502 156 186. 

Wsparcie fi nansowe dla 
fundacji można kiero-
wać, wpisując jako odbior-
cę przelewu: Fundacja na 
Rzecz Ochrony Praw Zwie-

rząt NERO, ul. Młynarska 
43, 96-500 Sochaczew, KRS: 
0000317840, numer konta: 
67 1020 1185 0000 4802 0174 
4093.(ap)

Czy ktoś mógłby pomóc Rufusowi

Marta, Serena i Roberta w towarzystwie samego 

Giorgio Armaniego

O sytuacji Rufusa fundacja dowiedziała się dzięki telefonicznej 

interwencji


